
افزایش متکدیان خیابانی در اصفهان، معضلی که هنوز چاره اندیشی نشده  

کاسبی بی دغدغه با فریب مردم

ترمیم آسفالت آزادراه 
کاشان-اصفهان نیازمند بودجه 

7000میلیارد ریالی است

قصه هزار و یکشبِ 

یک آزادراه!

میزبانی فولادشهر و گلایه های 
تمام نشدنی تیمی که خوب بازی 
نمی کند!
روایت مهمان نوازی از روایت مهمان نوازی از 
زبان آقای شهردارزبان آقای شهردار
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عملیات رفت و برگشت بیش از 9000 زائر 
مراسم اربعین از فرودگاه اصفهان انجام شد

اسکان تابستانه بیش از ۱۶0 هزار مسافر  در 
مراکز  رفاهی و آموزشی اصفهان

 و خلاصه که زمین کجه...! 
 گزارش»زاینده رود« از متن و حواشی دیدار ایران- قرقیزستان 

۱0 درصد تلفات حوادث 
رانندگی مربوط به 

شهریورماه است

مشکل آب اصفهان 
با 4 پروژه فعال رفع 

خواهد شد

ارزانی برق موجب 
افزایش بی رویه 
مصرف شده است

 تلاش برای تبدیل شهر کامو و چوگان کاشان
به منطقه نمونه گردشگری
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

شنبه  ۱7 شهریور ۱40۳
۳ ربیع الاول ۱44۶

7 سپتامبر  ۲0۲4
شماره 4۱۶9

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5000 تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

مزایده سراسری املاک مازاد بانک سپه استان اصفهان
)شماره مزایده مرجع 533/1403/2(

)نوبت دوم(

مدیریت شعب منطقه اصفهان

بانک سپه در نظر دارد املاک و مستغلات تحت اختیار خود واقع در استان اصفهان به شرح جدول ذیل را از طریق مزایده سراســری، با جزئیات مندرج در اسناد مزایده و بهره گیری از سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی www.setadiran.ir و با شماره مزایده های ۲00۳00۳4۳۲00000۲ به صورت الکترونیکی به فروش برساند.

 تاریخ انتشار مزایده در سامانه ستاد: ساعت 8 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1403/06/11.
 آخرین مهلت دریافت اسناد مزایده: ساعت 19 روز یکشنبه به تاریخ 1403/06/18.

 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد: ساعت 19 روزچهارشنبه به تاریخ 1403/06/28.
 تاریخ بازگشایی پاکات پیشنهادی: ساعت 9 صبح روز پنج شنبه به تاریخ 1403/06/29.

 تاریخ بازدید: از ساعت 8 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1403/06/11 لغایت ساعت 14 روز چهارشنبه به تاریخ 1403/06/28 )بازدید همه روزه به جز ایام تعطیل با هماهنگی قبلی مقدور می باشد(.
نحوه فروش: نقد / نقد و اقساط

توضیحات و شرایط:

1. شرکت در مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت "ستاد" می باشــد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، 

ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.

2. متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاع از جزئیات مزایده حاضر با شماره تلفن 32348107 و 32348102 تماس و یا به نشانی : اصفهان ، خیابان شمس آبادی جنب بنیاد شهید، ساختمان مدیریت 

شعب استان اصفهان مراجعه فرمایند.

»لیست املاک مورد مزایده«

لیست املاک مازاد بر نیاز بانک سپه استان اصفهان شماره مزایده مرجع533/1403/2 *** شماره مزایده در سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد(: 2003003432000002

شماره پلاک آدرسردیف
نوع نوع ملکثبتی

اعیانعرصهکاربری
قیمت پایه 
کارشناسی 

)ریال(
سهم 
وضعیت نحوه فروشبانک

توضیحاتملک

1

خیابان سجاد 
روبروی 

 ساختمان 
پلی اکریل 

مجتمع مهرگان 

شش 45/11113,000,000,000قدرالسهمتجاریمغازه5000/22530
دانگ

30 درصد نقد 
الباقی اقساط 

60 ماهه درقالب 
تسهیلات اجاره 
به شرط تملیک

تخلیه
ملک مذکور بر اســاس 
وضع موجود به فروش 

می رسد

2

خیابان سجاد 
روبروی 
 ساختمان

 پلی اکریل 
مجتمع مهرگان 

شش 70/94147,000,000,000قدرالسهمتجاریمغازه5000/22526
دانگ

30 درصد نقد 
الباقی اقساط 

60 ماهه درقالب 
تسهیلات اجاره 
به شرط تملیک

تخلیه
ملک مذکور بر اســاس 
وضع موجود به فروش 

می رسد

3

داران خیابان 
شهید بهشتی 

غربی جنب بانک 
صادرات شعبه 
انصار سابق 

 11/1876
 11/1877
11/1878

ساختمان 
شعبه 

اداری  
شش 99/17350/84110,000,000,000مسکونی

دانگ

30 درصد نقد 
الباقی اقساط 

60 ماهه درقالب 
تسهیلات اجاره 
به شرط تملیک

تخلیه
ملک مذکور بر اســاس 
وضع موجود به فروش 

می رسد

4

جاده نجف آباد-
تیران، بعد از 

ورودی یزدانشهر، 
روبروی 

باسکول آیتی 

زمین6/1171
مسکونی 
فضای 

سبز
شش 01941/25182,700,000,000

تخلیهنقددانگ

ملک مذکور بر اســاس 
وضع موجود به فروش 
می رســد، مقــداری از 
زمین در مسیر گذرهای 
اطراف و حریــم قنات 

واقع گردیده است

5

 درچه بلوار 
امام خمینی 
شعبه سابق 
بانک سپه

ساختمان 56/284
شش 163400126,060,500,000بانکشعبه

تخلیهنقددانگ

ملک مذکور بر اســاس 
وضع موجود به فروش 
می رسد مساحت اعیان 
بــه صــورت حــدودی 

می باشد

م الف: 1۷808۹2

 

شهرداری بویین میاندشت در نظر دارد به استناد ردیف پروژه های عمرانی بودجه سال ۱40۳ شهرداری در راستای مصوبه شماره 44 مورخ ۱40۳/0۲/۲۳ شورای اسلامی 

شهر، پروژه پخت، حمل و پخش آسفالت گرم در معابر سطح شهر بویین میاندشت و محله ششجوان را به شرح جدول ذیل از محل اعتبارات شهرداری از طریق آگهی مناقصه 
طبق شرایط ذیل اقدام نماید: 

محل تامین اعتبارمبلغ مناقصه )ریال(محل اجراعنوان مناقصهردیف

1

1- روکش آسفالت خیابان امام خمینی )مصلی(
2-آسفالت و ساماندهی آرامستان محله میاندشت

3-آسفالت خیابان مخابرات محله ششجوان تا چشمه جنت
4-آسفالت بلوار وحدت

5-آسفالت قســمتی از بلوار امام حســین)ع( حدفاصل میدان ولایت به 
سمت فلکه آب

6-آسفالت خیابان اصلی به سمت شهر افوس و کوچه های محله ششجوان
7-آسفالت کوچه های سطح شهر ترجیحاً خاکی

8-آسفالت خیابان منتهی به دبیرستان دخترانه و ناحیه مقاومت محله بویین

شهر بویین میاندشت
شهر بویین میاندشت

محله ششجوان
شهر بویین میاندشت
شهر بویین میاندشت

محله ششجوان
شهر بویین میاندشت

شهرداری۶۱/750/000/000

1- شرکت کنندگان باید رعایت قانون منع مداخله ی کارکنان دولت را بنمایند. 
2- پیشنهاد دهندگان باید جهت اخذ نقشه و مشخصات فنی پروژه به دفتر فنی شهرداری و همچنین به آدرس setadiran.ir سامانه تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه 

و نسبت به دریافت اسناد شرکت در مناقصه اقدام نمایند. کلیه مراحل مناقصه از طریق سامانه ستاد انجام می گردد.
3- پیشنهاد دهندگان باید معادل 5% از اعتبار پروژه به میزان ۳/087/500/000 ریال را به عنوان سپرده ی شرکت در مناقصه به حساب سپرده ی شهرداری بویین میاندشت 

به شماره سیبا بانک ملی 0۱07۳۱8۳۲8000 واریز و یا ضمانتنامه بانکی ارائه نمایند. 
4- متقاضیان لازم است از توان مالی کافی برخوردار باشند. 

5- متقاضیان می بایست نسبت به رعایت موارد ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس setadiran.ir اقدام نمایند:
الف: زمان اولین انتشار آگهی مورخ 1403/06/08 ساعت 08:00

ب: مهلت دریافت اسناد مورخ 1403/06/10 ساعت14:00
ج:مهلت ارسال پاکت های پیشنهادی مورخ 1403/06/21ساعت 10:00 

6- کلیه ی کسورات قانونی طبق مقررات بر عهده ی پیمانکار خواهد بود. 
7- شهرداری، به استناد ماده 5 آئین نامه های مالی شهرداری ها در رد یا قبول یک یا کلیه ی پیشنهادات مختار است. 

سپرده ی نفرات اول تا سوم، تا انجام تشریفات قانونی مناقصه و عقد قرارداد مسترد نخواهد شــد و هرگاه هر یک از برندگان حاضر به عقد قرارداد در موعد مقرر نشوند، 
سپرده ی آنان به نفع شــهرداری ضبط خواهد شد.شرکت کنندگان می باســت دارای گواهی فنی کارخانه آسفالت از اداره راه و شهرســازی،گواهی صلاحیت پیمانکاری 

وگواهی صلاحیت ایمنی باشند.
8- کلیه ی پیشنهادات رسیده در مورخ 1403/06/21 راس ساعت 12:00 در محل دفتر شهردار باز و قرائت خواهد شد. 

آگهی مناقصه پخت، حمل و پخش آسفالت گرم در معابر 
سطح شهر بویین میاندشت و محله ششجوان

نوبت دوم

م الف: 1۷80352
احمد عبداللهی- شهردار بویین میاندشت

زاینده رود را دنبال کنید

zayanderoodonline.ir
zayanderoodonline.irzayanderoodonline.ir

 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران پس از پایان بازی و در نشست خبری در واکنش به انتقاد 
خبرنگار »زاینده رود« از نحوه بازی تیم ملی که اعتراض تماشاگران را هم به دنبال داشت، گفت: 

»شما خودت فوتبال بازی کردی؟«                                                                               مشروح گزارش در صفحه مشروح گزارش در صفحه ۶۶
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شنبه  ۱۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۳ ربیع الاول ۱۴۴۶ / ۷ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۹

معاون فرماندار تیران و کرون تأکید کرد

ایمن سازی مسیرهای تردد دانش آموزان در آستانه مهر
معاون عمرانی و برنامه ریزی فرماندار تیران و کرون با اشاره به آغاز فصل بازگشایی مدارس اظهار کرد: 
ایمن سازی مسیرهای منتهی به فضاهای آموزشــی و محل تردد دانش آموزان تا پیش از بازگشایی 
مدارس ایمن سازی شود. به گزارش »ایمنا«، امیر عرب در جلسه شورای ترافیک تیران و کرون افزود: 
اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای تیران و کرون با شناسایی مدارس در حریم راه های اصلی و فرعی 
روستایی، وضعیت ترافیکی، نصب علائم و خط کشی خیابان ها را بررسی و به روز رسانی کند. وی با بیان 
اینکه شهرداری ها و دهیاری ها نقش مهمی در ایمن سازی ترافیک دارند، خاطرنشان کرد: خط کشی 
گذرهای عابر پیاده، نصب علائم و بررسی وضعیت ایمنی ترافیک حریم آموزشگاه های شهرستان تا پیش 
از آغاز فصل پاییز انجام شود. عرب با اشــاره به دغدغه خانواده ها نسبت به ایمنی و امنیت خودروهای 
سرویس مدرسه گفت: پلیس و آموزش و پرورش بر عملکرد سرویس های مدارس به صورت پیوسته 
نظارت داشته باشند تا دغدغه خانواده ها مورد رسیدگی قرار گیرد. وی سرعت غیرمجاز، تردد خلاف جهت 
و سوار کردن بیش ظرفیت خودروها را از جمله تخلفات بارز بعضی از سرویس های مدرسه بیان کرد و 
اذعان کرد: نظارت سازمان حمل و نقل شهرداری همراه با پلیس راهنمایی و رانندگی در این خصوص مهم 
است. معاون عمرانی و برنامه ریزی فرماندار تیران و کرون سرمایه گذاری برای آموزش فرهنگ ترافیک را 
مهم بیان کرد و افزود: آموزش و پرورش همراه با کارشناسان پلیس راهنمایی و رانندگی، راهداری و حمل 
و نقل جاده ای به این موضوع بپردازند. عرب ادامه داد: تداوم و اجرای برنامه های متنوع آموزش فرهنگ 
ترافیک در نهادینه سازی اجرای قوانین و همچنین کاهش حوادث ترافیکی مهم است و سنین کودکی 
و نوجوانی فرصت مناسبی برای آموزش این دسته از قوانین محسوب می شود. وی با اشاره به سفرهای 
پایان شهریورماه افزود: نظارت های پلیس راه و راهداری و حمل و نقل جاده ای در این روزها افزای یابد 

تا از حوادث ترافیکی جاده ای پیشگیری شود.

حریق سنگین در شهرک صنعتی رازی شهرضا اطفا شد
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان گفت: حریق سنگین در شــهرک صنعتی رازی شهرضا 
در یک شرکت تولید خوراک دام اطفا شد. منصور شیشه فروش با اشــاره به حریق سنگین در شهرک 
صنعتی رازی گفت: حریق در مســیر خط تولید در لوله هایی که پودر را انتقال می داده، اتفاق افتاده بود. 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان افزود: عوامل آتش نشانی خود شهرک حریق را اطفا کردند. 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه این حریق خسارت جانی نداشت، بیان کرد: 
به محصولات شرکت خسارت وارد شد و شرکت بیمه بوده است. وی با بیان اینکه شهرک صنعتی رازی 
شهرضا ۲ ایستگاه آتش نشانی دارد، ادامه داد: بیش از ۴۵۰ واحد در شهرک صنعتی رازی شهرضا استقرار 
دارند. شیشه فروش با بیان اینکه به علت پراکندگی پودر ها اطفای حریق طول کشید، خاطرنشان کرد: 

علت حادثه تحت بررسی است. 
شهرک شیمیایی رازی شهرضا در فاصله ۲۰ کیلومتری شمال شهرضا و در حاشیه مسیر ترانزیت اصفهان- 

شیراز قرار دارد.

ثبت نام ۱۹۸ سمیرمی در طرح نهضت ملی مسکن
فرماندار سمیرم در جلسه قرارگاه جوانی جمعیت این شهرستان گفت: ۱۹۸ نفر از این شهرستان در طرح 
جوانی جمعیت و فرزندآوری ثبت نام کردند که از این تعداد پرونده ۱۴۰ نفر تأیید شد و درخواست ۵۸ نفر 
دیگر در دست بررسی قرار گرفت. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، اصغر هدایت افزود: در راستای حمایت 
از ازدواج و فرزند آوری تمامی دستگاه های اداری موظف هستند که برنامه های حمایتی خود از خانواده ها 
را تسهیل کنند.وی یکی از برنامه هایی که می تواند در زمینه ازدواج آسان و فرزند آوری کمک کند، را تشکیل 
سازمان های مردم نهاد دانست و گفت: امروزه یکی از مشکلات در جامعه بالا رفتن سن ازداج و به دنبال 

آن تمایل به نداشتن فرزند است که این موضوع باید به همت سازمان های مربوطه ریشه یابی شود.

قرارداد خواهرخواندگی کاشان و کازانلاک بلغارستان امضا شد؛

گل محمدی؛ گزینه مشترک
شهردار کاشان از امضای رســمی قرارداد خواهرخواندگی بین المللی 

کاشان با شهر کازانلاک بلغارستان خبر داد.
کیومرث محمدپور در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: شهر کازانلاک 
علاوه بر پیشــینه تاریخی، از حیث تولید فرآورده های گل محمدی از 
جمله شهرهای مهم در این عرصه محسوب شده و گزینه مطلوب برای 

همکاری و تعاملات بین المللی در این حوزه به شمار می آید.
وی با اشــاره به تشابهات دو شــهر کاشــان و کازانلاک افزود: قرارداد 
خواهرخواندگــی میان کاشــان و کازانلاک فرصتی برای اســتفاده از 
ظرفیت  های مشترک به ویژه حوزه اقتصادی، گردشگری و کشاورزی 

است. 
وی تصریح کرد: مقدمات انتقال تجربیات فعالان حوزه گل محمدی و 
تولید فرآورده های این محصول، اعزام فعالان و کارآفرینان گل محمدی 
کاشان به بلغارستان و استفاده از دانش و مهارت نیروهای متخصص در 

هر دو شهر در این تفاهم فراهم شده است.
وی تأکید کرد: بلغارستان دروازه ورودی کشورهای اتحادیه اروپا است 
که توافق صورت گرفته بین این دوشــهر و اجرایی شدن آن، می تواند 
دستاوردهای مناسبی برای توسعه روابط کاشان و کشورمان به همراه 

داشته باشد.
محمدپور افزود: امیدواریــم امضا و اجرای قــرارداد خواهرخواندگی 
بین المللی کاشان و کازانلاک زمینه ساز همکاری ها و تعاملات بیشتر 

خطه سیلک با سایر شهرهای جهان شود.

خواهرخواندگی کاشــان و کازانلاک، موجب معرفی دو شــهر به 
جهانیان می شود

ســفیر ایران در بلغارســتان گفت: خواهرخواندگی کاشان و کازانلاک، 
موجب معرفی دو شهر به جهانیان می شود و بستری برای استفاده از 
ظرفیت  های مغفول مانده و بسترهای مشــترک و گامی برای ارتقای 

مناسبات بین المللی است.
علیرضا ایروش با اشاره به پیگیری های مستمر برای امضای این قرارداد 
افزود: ایران و بلغارستان اشــتراکات زیادی در زمینه  های گوناگون به 
ویژه تاریخی، گردشگری و کشاورزی دارند. هر دو شهر در پرورش گل 
رز شهرت دارند و ارتباط برپایه گل و فرآورده های ارزشمند آن را باید به 

فال نیک گرفت. 
وی اظهارکرد: نام کاشــان در ایران و جهان با فرش و گل محمدی گره 
خورده است و فرش کاشــان به ویژه فرش دستباف آن شهرت جهانی 
دارد ضمن اینکه نســاجی ســنتی، تولید داروهای گیاهــی و صنایع 

سنگین مانند فولاد، به عنوان ظرفیت های خطه کاشان را باید به جهان 
معرفی کرد.

وی با تأکید بــر جایگاه تمدنی و فرهنگی کاشــان تصریــح کرد: این 
شهر تاریخی و فرهنگی می تواند زمینه  ســاز معرفی ظرفیت های ناب 
فرهنگی و اجتماعی ملت ایران و هم چنین مردم دارالمؤمنین کاشان به 

مخاطبان بین المللی باشد. 
به گزارش »ایســنا«، سفیر ایران در بلغارســتان گفت: امضای قرارداد 
خواهرخواندگی کاشــان و کازانلاک می  تواند بســیاری از ظرفیت های 
مغفول مانده را شناسایی کرده و برای شکوفایی استعدادهای موجود 

برنامه  ریزی کرد. 
ایروش تأکید کرد: شهرداران دو شــهر با توافقاتی که انجام می دهند، 
تسهیلاتی را برای گردشــگران ایرانی و بلغاری فراهم می کنند تا روابط 
پایداری بین دو کشور برقرار شود و نمادهایی از دو شهر طراحی شده و 

در محل های مناسبی از کاشان و کازانلاک نصب شود.

خواهرخواندگی کاشان و کازانلاک زمینه ساز تحقق منافع مشترک 
است

ســفیر بلغارســتان در ایران گفت: قرارداد خواهرخواندگی کاشــان و 

کازانلاک، بر مبنای اشتراکات و تشــابهات این دو شهر تاریخی و مهم 
در دستور کار مسئولان دو شهر قرار گرفت و به امضا رسید و زمینه ساز 

تحقق منافع مشترک است. 
»نیکولینا اســتفانووا کونوا« اظهار کرد: کاشان، تنها گذشته پرافتخاری 
ندارد، بلکه اکنون در حوزه های مختلف به ویژه گل محمدی و فرش یکی 

از قطب های برجسته در جهان است. 
وی با اشــاره به پیشــینه غنی تمدنی، تاریخی، فرهنگــی و اجتماعی 
کاشان افزود: آثار تاریخی کاشان، نشان دهنده شکوه و عظمت تمدن و 
هنر در این شهر است و کازانلاک نیز از این حیث شهری زیبا و تاریخی 
محسوب می شود که باید با استفاده از تجربیات مشترک، این ظرفیت 

عظیم بیش از پیش معرفی شود. 
شایان ذکر است نخستین قرارداد رسمی خواهرخواندگی بین المللی 
کاشان با شهر کازانلاک بلغارستان با حضور سفرای دو کشور، شهرداران 

و مقامات عالی دو شهر در محل شهرداری کازانلاک منعقد شد.
به گزارش »ایســنا« به نقل از روابط عمومی شهرداری کاشان، قرارداد 
رسمی خواهرخواندگی بین المللی کاشان با شهر کازانلاک بلغارستان 
با حضور سفرای دو کشور، شــهرداران و مقامات عالی دو شهر در محل 

شهرداری کازانلاک امضا شد.

فرماندار بویین  میاندشــت گفت: به مناسبت هفته 
دولت، ۱۲ طرح با اعتباری بالغ بر ۱۰۶ میلیارد تومان 

در شهرستان بویین  میاندشت کلنگ زنی شد.
رضا علی معصومی در گفت وگو با »ایمنا« در اصفهان 
با اشــاره به اجرای ۱۲ طرح در شهرســتان بویین  
میاندشــت، اظهار کرد: اصلاح شــبکه شــرب آب 
روستای ماهورک، حفاری چاه آب شرب روستای 

ماهورک در دستور کار قرار گرفت.
وی از احــداث خانــه ورزش های پهلوانــی بویین 

میاندشــت خبر داد و افزود: تقاطع غیرهمســطح 
ورودی شهر بویین میاندشت اجرا می شود.

فرماندار بویین  میاندشت با اشاره به اجرای فاز دوم 
مسکن ملی شهرســتان، خاطرنشان کرد: عملیات 
اجرایی گازرسانی به روستای مغاندر و لوله گذاری 

انتقال آب سراب به سد آغچه آغاز شد.
معصومی از عملیات احداث زمین چمن مصنوعی 
مدرســه وحدت، مدرســه حبیب بن مظاهر شهر 
افوس خبر داد و ادامه داد: پایانه مسافربری شهر 

بویین میاندشت، پاســگاه بازرسی شهید سالاری 
شهرســتان و ایســتگاه هواشناسی شــهر افوس 
کلنگ زنی شد. وی افزود: برای اجرای این پروژه ها 
اعتباری بالغ بــر ۱۰۶ میلیارد تومان نیاز اســت که 

تأمین اعتبار شده است.

فرماندار بویین میاندشت خبر داد

کلنگ زنی ۱۲ طرح همزمان با هفته دولت در بویین میاندشت

فرماندار شهرستان شهرضا گفت: به مناسبت هفته دولت در شهرستان شــهرضا، ۵۳ پروژه در حوزه های شهرداری شهرضا مخابرات و مشاغل خانگی به ارزش 
۳۳۵ میلیارد تومان به بهره برداری رسید یا کلنگ زنی شد. امیر جعفری در گفت وگو با »ایمنا«، اظهار کرد: شش پروژه به ارزش ۴۸ میلیارد تومان در هفته دولت 

امسال تکمیل شد و در حوزه جهاد کشاورزی نیز ۱۱ از جمله شش پروژه افتتاح و پنج پروژه کلنگ زنی با اعتباری بالغ بر ۷۰ میلیارد تومان انجام شد.
وی افزود: در حوزه شهرداری شهرضا ۸ پروژه و پروژه ها از جمله مخابرات، جهاد کشاورزی و گلخانه ای بوده است و حوزه تحصیلات مشاغل خانگی با اعتباری 

بالغ بر ۱۶۲ میلیارد تومان پرداخت شد و تعداد ۶۱۱ نفر اشتغال زایی داشته است که در قالب کمیته امداد، بهزیستی و ورزش و جوانان بوده است.
فرماندار شهرستان شهرضا تأکید کرد: شاخص ترین پروژه های هفته دولت امسال مربوط به شرکت کاســپین واقع در شهرک رازی است که شرکت مهمی در 

خاورمیانه است و این پروژه با حضور معاون اقتصادی استانداری اصفهان با اعتباری بالغ بر بیش از ۱۸۰ میلیارد تومان افتتاح شد.
جعفری عنوان کرد: شش خطه کردن محور شهرضا به اصفهان و بالعکس با پیشــرفت ۹۰ درصدی همراه بوده است و همچنین خط سوم از شهرضا به اصفهان 
تکمیل شده و زیر بار ترافیکی و شانه سازی آن باقی مانده است. وی ادامه داد: فاضلاب از ابتدای انقلاب تا سال ۱۴۰۰، ۴۷ درصد پیشرفت فیزیکی داشته، اما در 
دولت سیزدهم از سال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۳، ۱۱ درصد رشد داشته است. فرماندار شهرستان شهرضا گفت: در این دولت تصفیه خانه فاضلاب شهرضا به بهره برداری رسید 

که از پساب آن در شهرک صنعتی رازی و شهرداری برای آبیاری فضای سبز شهرستان استفاده می شود.

خبر روزافتتاح ۵۳ پروژه به مناسبت هفته دولت در شهرضا

عکس خبر

 کشف مزرعه مخفی استخراج 
رمز ارز  در تیران و کرون

بنابر اعلام روابط عمومی شــرکت توزیع برق 
استان اصفهان، کارشناسان این شرکت در پی 
دریافت گزارشی مردمی از استخراج غیرقانونی 
رمز ارز، در بازرسی از یک کارگاه پرورش قارچ 
در تیران و کرون ۲۷ دستگاه استخراج ارزش 
دیجیتال را که به شــکل ماهرانه ای در مکانی 
مخفی و بدون هیچگونه راه ورودی مستقیم 

پنهان شده بودند، کشف و توقیف کردند.

 راه اندازی پارک علم و فناوری سلامت در 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان

رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی کاشــان گفت: پارک های علــم و فناوری ســلامت فرصتی برای 
سرمایه گذاری بدون ریســک در محیط علمی با حمایت دولت است که شامل هفت خوشه از جمله 
فناوری های دارویی، آرایشی و بهداشتی، ســلامت دیجیتال، صنایع غذایی و تبدیلی، فناوری های 
نوین زیستی و گردشگری سلامت است. کورش ساکی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: پارک علم و 
فناوری، حلقه اتصال صنعت و دانشگاه و نقطه آغاز حمایت از تولید داخل، خلاقیت و نوآوری، توسعه 
شرکت های دانش بنیان و ایده های پیشرو است و بر این اساس مجوز راه اندازی پارک علم و فناوری 
سلامت در این واحد دانشــگاهی دریافت کرده ایم. وی افزود: شورای گسترش دانشگاه های علوم 
پزشکی با ایجاد پارک علم و فناوری سلامت دانشگاه علوم پزشکی کاشان در دویست و نود و سومین 
نشست خود موافقت کرده که در زمینی به مســاحت ۵۸ هزار متر مربع راه اندازی می شود. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان بیان کرد: این پارک به شکل گیری کسب و کارهای دانش بنیان، پیشرو 
و خلاقانه در دانشگاه، سطح منطقه و کشور کمک می کند و پارک علم و فناوری سلامت دانشگاه علوم 
پزشکی کاشان در زمینه  فناوری های زیســتی، تجهیزات پزشکی، فناوری اطلاعات سلامت و سایر 
حوزه های مرتبط فعالیت خواهد کرد. ساکی گفت: مرکز رشد دانشگاه علوم پزشکی کاشان با ۱۲واحد 
فناور فعالیت می کند که شش واحد در سال ۱۴۰۰ استقرار یافته و چهار واحد به تولید محصول و تجاری 
سازی آنها رسیدند. همچنین غلامعلی حمیدی، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی 
کاشان گفت: دفتر توسعه فناوری سلامت و مرکز رشــد فناوری سلامت این دانشگاه طی سه سال 
گذشته موفق به ساخت ۲۳ محصول فناورانه شده که ۱۴ مورد آن تجاری سازی شده و به تولید انبوه 
رسیده است. وی افزود: ساخت کیت تشخیص افتراقی لیشمانیازیس پوستیف، انواع لوله های گاما 
و CBC، آلژینات بره موم، هیدروژل عســل و کیت غربالگری مولکولی تیپ های  پرخطر پاپیلومای 
انسانی، داروها و مکمل های غذایی از جمله محصولات فناورانه این دانشگاه است. حمیدی بیان کرد: 
تولید دهانشویه با خواص ضدالتهابی حاوی ماده موثر نانوکورکومین عصاره گیری شده از گیاه زردچوبه، 
طراحی و ساخت فیکساتور لوله بینی معده ای و تولید محصول بدون گلوتن، حاوی آرد کنجد روغن 
کشی شده و غنی شده با آهن و اسید فولیک، محصولات فناورانه ای است که نمونه اولیه آن ساخته 
شده است. وی تصریح کرد: امسال دو طرح فناورانه دانشگاه علوم پزشکی کاشان به عنوان طرح های 
یک درصد وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی پذیرفته شده که با تخصیص اعتبار انجام می شود.

توقیف خودروی حامل ۱۰ نفر شتر بدون مجوز دامپزشکی
رئیس شبکه دامپزشکی کاشــان از توقیف یک دستگاه خودروی حمل شــتر در یکی از محورهای 
مواصلاتی شهرستان کاشان خبر داد. ســیامک رضوان در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: خودروی 
توقیف شده، اقدام به جابجایی ۱۰ نفر شتر بدون مجوز قرنطینه بهداشتی کرده بود که توسط مأموران 
نیروی انتظامی کاشان شناسایی شد. وی افزود: برای پیشگیری از بروز و شیوع بیماری های مشترک 
بین انسان و دام و همچنین بیماری های دامی، رعایت اصول بهداشتی و دستورالعمل های دامپزشکی 
ضروری است و حمل و نقل دام و طیور خارج از ضوابط بهداشتی و قرنطینه دامپزشکی ممنوع بوده 
و تخلف محسوب می شود. رضوان تصریح کرد: محموله  توقیف شده برای رسیدگی قانونی، پس از 
تکمیل پرونده به مرجع قضایی فرستاده شد. رئیس شبکه دامپزشــکی کاشان گفت: کارشناسان 
واحد نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی این شبکه هفته قبل دو واحد صنفی عرضه گوشت در 
کاشان را شناسایی کرده و به علت تهدید سلامت شهروندان تعطیل کردند. وی اظهار کرد: فعالیت یک 
واحد صنفی عرضه گوشت قرمز به علت کشتار دام خارج از کشتارگاه و عرضه لاشه بدون مهر و نشان 
دامپزشکی متوقف شد. رضوان گفت: یک واحد قطعه بندی غیرمجاز مرغ که نسبت به عرضه قطعات 
مرغ فاقد هویت اقدام کرده بود، توسط کارشناســان این شبکه، شناسایی و تعطیل شد و فروشنده 

متخلف نیز به مرجع قضایی معرفی شد.

اخبار

 نماینده مردم نجف آباد در مجلس:

 نظام آموزشی کشور 
نیازمند تحول است

نماینده مردم شهرســتان های نجــف آباد و 
تیران و کرون در مجلس شــورای اسلامی با 
اشــاره به ضرورت تغییرات در نظام آموزشی 
و اداری کشور، اظهارکرد: طرح درس مدارس 
در عصر حاضر پاســخ نیازهــا و دغدغه های 
جامعه نیست و باید دگرگونی ایجاد و با طرح 
تحولی دروس جدید ارائه شــود. به گزارش 
»ایمنا«، ابوالفضل ابوترابی افزود: کارآمدی 
نظام آموزشی کشــور نیازمند تحول از وضع 
فعلی به ارائه دروس کاربردی است تا متناسب 
با دغدغه های اجتماعــی و نیازهای جامعه، 
مطلب ارائــه و مهارت آموزی صــورت بگیرد. 
وی با بیان اینکه طرح تحول در نظام آموزشی 
کشور تدوین شده، تصریح کرد: در این طرح 
آموزش هــای مهارتی، اعتقــادی و فرهنگی 
در رأس آموزش هــا قرار می گیــرد. آموزش 
مفاهیم دینی و اعتقــادی در دوران ابتدایی و 
مهارت آموزی اجتماعی و اشتغالی در دوران 
متوســطه اول و دوم در قالب این طرح مورد 
توجه قرار گرفته و آموزش و پرورش دروس 
خود را در هر پایه تغییر خواهد داشت. وی با 
بیان اینکه از بی حجابی، آسیب های اجتماعی 
مثل اعتیاد و حرمت شکنی ها نگران هستیم، 
خاطرنشــان کرد: اصلاح این ناهنجاری ها از 
مدرسه امکان پذیر خواهد بود اما باید برنامه 
مشخص داشته باشیم. نماینده مردم نجف 
آباد و تیران و کرون در مجلس افزود: تحول در 
نظام آموزشی کشور و ساختار اداری برای رفع 
بسیاری از مشکلات لازم بوده و باید مسئولان 
این موضوع را مورد توجه قرار دهند و دست از 
تکرار بردارند. ابوترابی بــه ایده پردازی و ارائه 
طرح های ابتکاری در نظام اداری اشــاره کرد 
و گفت: کارمندان در رده های مختلف جرأت 
ارائه طرح ابتــکاری ندارند و قــادر به تغییر 
ساختارهای قدیمی ندارند و همه متمرکز بر 
روش های قدیمی هســتند. وی افزود: باید 
به روز رســانی صورت بگیــرد و قوانین نیز از 
حالت قبلی به روش های جدیــد تغییر و از 

تمرکزگرایی جلوگیری شود.

با مسئولان

رنا
 ای

س:
عک

استان



معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان:

مشکل آب اصفهان با 4 پروژه فعال رفع خواهد شد
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان گفت: مشکل آب این استان به ویژه کلانشهر اصفهان 

با اجرای چهار پروژه فعال رفع خواهد شد.
مهران زینلیان در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: طرح آبرسانی در این اســتان طی سه دهه گذشته 

بی سابقه بوده که آبرسانی از خلیج فارس و جنوب استان اصفهان از جمله آن است.
وی ادامه داد: وضعیت اجرای این پروژه ها فعال است که پیش بینی می شود تا پایان سال و اوایل سال 

آینده شاهد بهره برداری و افتتاح آن باشیم.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان اضافه کرد: طرح آبرسانی جنوب استان و اصفهان 
با احداث سد سمیرم و انتقال آب از جنوب در دولت سیزدهم آغاز شــد که روند پیشرفت خوب بوده و 

پیمانکاران فعال هستند.
زینلیان به طرح آبرسانی کوهرنگ و بهشت و آباد اشاره کرد و افزود: این دو طرح آبرسانی در دهه گذشته 

آغاز شده بود و روبه تعطیلی رفته بود که مجدداً طی این سال ها فرآیند اجرایی آن آغاز شد.
وی خاطرنشان کرد: تأمین آب مورد نیاز امروز اصفهان و سال های آینده با اجرای این پروژه ها انجام و 

باید فرآیندها در ادامه مسیر توسعه انجام شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان به افتتاح و کلنگ زنی ۴۶۷ پروژه هفته دولت استان 

اصفهان اشاره و اظهار کرد: بالغ بر ۴۳۲ مورد آن افتتاحیه و مابقی کلنگ زنی بود
 زینلیان اعتبار کل پروژه های هفته دولت استان اصفهان را ۶۲ هزار میلیارد ریال اعلام کرد که بخشی از آن 

دولتی، بخشی مردمی و قسمتی هم توسط بخش خصوصی تأمین شده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان خاطرنشان کرد: صنعت دانش بنیان و نوین، گردشگری 
و کشاورزی محور اقتصادی این استان بوده که توانسته طی سال های اخیر جهش خوبی داشته باشد که 

تکمیل چرخه تولید در حوزه کشاورزی از جمله اتفاقات مهم محسوب می شود.
به گفته زینلیان این سیاست در سراسر استان اصفهان حاکم اســت که براساس آمایش سرزمینی و 

ظرفیت هر منطقه این محورهای مهم اقتصادی اجرایی خواهند شد.

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان:

۳۵۰ هزار بچه ماهی در استخرهای آب کشاورزی اصفهان رها شد
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان از رهاسازی حدود ۳۵۰ هزار قطعه بچه 

ماهی در استخرهای آب کشاورزی استان از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد.
محمدرضا عباسی در گفت و گو با خبرنگار »ایرنا« افزود: بچه  ماهی ها از خانواده کپور ماهیان)ماهیان گرم 

آبی( با مشارکت بخش خصوصی بین استخرداران کشاورزی توزیع و رهاسازی شده است.
وی اضافه کرد: این اقدام در راســتای ارتقای بهــره وری منابع آبی خُرد داخلی و ماهــی دار کردن انواع 
استخرهای ذخیره آب کشاورزی صورت گرفته است و پیش بینی می شــود از این راه بیش از ۵۰۰ تُن 

ماهی استحصال شود.
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: این استان با توجه به برخورداری 
از آب  و هوای متفاوت و چهار فصل و منابع آبی خُرد شامل چاه و چشمه و قنات و تعداد زیاد استخر ذخیره 

آب کشاورزی، در زمینه پرورش ماهی در کنار کشت و کار موفق است.
عباسی ادامه داد: در برخی از شهرستان های استان به ویژه اصفهان، مبارکه، لنجان، شهرضا، گلپایگان، 
نجف آباد، نطنز، اردســتان و خور و بیابانک شــرایط دمایی )بالای ۲۰ درجه سانتی گراد( و دائمی بودن 
ورودی آب به اســتخرهای مورد نظر، بستر مناســبی برای پرورش ماهیان گرم آبی مانند کپور، آمور و 

فیتوفاک وجود دارد.
وی خاطرنشان کرد: در شماری از اســتخرهای ذخیره آب کشاورزی استان با دمای بین ۱۲ تا ۱۸ درجه 

سانتی گراد نیز شرایط برای پرورش ماهی سردآبی بویژه قزل آلا فراهم است.
به گزارش »ایرنا«، استان اصفهان سالانه بیش از ۱۰ هزار تُن ماهی خوراکی تولید می کند.

ترمیم آسفالت آزادراه کاشان -اصفهان نیازمند بودجه 7000میلیارد ریالی است

قصه هزار و یکشبِ یک آزادراه!

مدیرعامل شرکت ساخت و نگهداری آزادراه های اصفهان گفت: افزون 
بر ۲۵ درصد آزادراه کاشان- نطنز- اصفهان بهســازی و در بیشتر نقاط 
حادثه خیز آن جداگر میانی)نیوجرسی( نصب شــده ولی فقط ترمیم 

روکش آسفالت آن نیازمند هفت هزار میلیارد ریال بودجه است.
به گزارش »ایرنا«، حامد مرتضوی در گفت و گو با خبرنگار »ایرنا« افزود: 
ابتدای امسال تأمین ۱۰ هزار میلیارد ریال اعتبار توسط سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای برای بهســازی و ارتقای کیفیت این آزادراه مورد 
موافقت قرار گرفت و سازمان همیاری شهرداری ها پذیرفت که این مبلغ را 
برای آن هزینه کند. وی اضافه کرد: بیشتر این اعتبار برای روکش آسفالت 
و بخشی نیز برای نصب جداگرهای میانی)نیوجرسی( این آزادراه هزینه 
خواهد شد. مرتضوی ادامه داد: تأمین اعتبار ۱۰ هزار میلیارد ریالی توسط 
سازمان راهداری سه ساله اســت و این درحالی است که فقط تعویض 
روکش آسفالت آزادراه به ۷۰۰۰ میلیارد ریال بودجه نیاز دارد و لازم است 
هر ۲ بخش راهداری و شرکت ســاخت و نگهداری آزادراه های اصفهان، 

بودجه مورد نیاز را تأمین و تزریق کنند.
وی اظهار کرد: تاکنون افزون بر ۲۵ درصد آزادراه ۱۶۵ کیلومتری کاشان- 
نطنز- اصفهان بهسازی و در بیشتر نقاط حادثه خیز آن نیوجرسی نصب 
شــده اســت. مرتضوی افزود: در آخرین اقدام با جمع آوری بخشی از 

گاردریل ها در کیلومتر ۱۲۱ آزادراه اصفهان به کاشان، جداگر میانی بتنی 
مفصل دار به جای آنها نصب شده است.وی تأکید کرد: بر اساس دستور 
مقامات استانی، بهسازی روکش آسفالت این آزادراه برای افزایش ایمنی 
سفرها در اولویت پروژه های بهسازی جاده ای استان قرار گرفته است و 
بررسی های کارشناسی نیز بر لزوم بهسازی هرچه سریع تر۵۰ کیلومتر 

از این آزادراه از سمت بادرود، به دلیل حادثه خیز بودن آن تأکید دارد.
وی خاطرنشان کرد: اکنون عملیات بهســازی آزادراه در سه مقطع آغاز 
و بسترسازی آن نیز انجام شده است و تلاش می شود در نقاط پرتردد، 

عملیات تعویض روکش آسفالت انجام شود.
مدیرعامل شرکت ســاخت و نگهداری آزادراه اصفهان خاطرنشان کرد: 
در حال حاضر ۲ قرارداد بهســازی آزادراه منعقد شده است و درصددیم 
دستکم ۲۰۰۰میلیارد ریال دیگر تا پایان سال به این پروژه تخصیص دهیم.

وی یادآور شد: ســازمان راهداری نیز در باند مخالف آزادراه، اجرای پنج 
قرارداد را شروع کرده است و چهار شــرکت آن هم اکنون در این آزادراه 

مشغول کار هستند.
مرتضوی گفت: نگهداری، بهسازی و آسفالت هر کیلومتر آزادراه دستکم 
۳۰ میلیارد ریال هزینه دارد که در برخی موارد به دلیل شرایط خاص جاده 
تا ۷۰ میلیارد ریال نیز افزایش می یابد. مرتضوی یادآور شد: تا پایان سال 

گذشته هر قطعه ۶ متری نیوجرسی افزون بر ۲۳۰ میلیون ریال هزینه 
داشت و امسال با افزایش ۳۰ درصدی این رقم مواجه شدیم. 

وی با اشــاره به هزینه های جانبی نگهــداری آزادراه گفــت: متکدیان 
شبرنگ های نصب شده روی گاردریل ها را سرقت می کنند و هر کدام را 
۵۰ هزار ریال می فروشــند درحالی که هر کدام از آنها افزون بر ۲ میلیون 
۵۰۰هزار ریال هزینه دارد و نبود آنها خطرات جدی در سفرها ایجاد می کند.

وی خاطرنشــان کرد: اگر قرار بود امروز آزادراه کاشان- نطنز- اصفهان 
احداث شود دست کم باید ۵۰۰ هزار میلیارد ریال برای اجرای آن هزینه 
می شد و بر اساس استانداردها باید برای نگهداری این آزادراه، ۱۵ درصد 
این مبلغ را به بهره بردار اختصاص دهند اما از سال ۱۳۹۹ تا ۱۴۰۲ افزایش 
عوارض آزادراهی نداشتیم و افزایش امسال نیز در شرایطی محقق شده 

است که تنها می توانیم ۵۵ درصد عوارض را وصول کنیم.
به گزارش »ایرنا«، آزادراه کاشان- نطنز- اصفهان به طول ۱۶۵ کیلومتر 
جزو محورهــای پرتردد اصفهان و نقطه اتصال شهرســتان کاشــان به 
مرکز استان اســت که به دلیل پایین بودن ضریب ایمنی و حمل و نقل 
خودروهای سنگین در آن، همواره حوادث و تلفات جاده ای قابل توجهی 
 در این محور رخ می دهد که رفــع خطرات آن به اتخاذ تدابیر اساســی 

نیاز دارد.

مدیرکل فرودگاه های اصفهان گفت: عملیات رفت 
و برگشــت )اعزام و پذیرش( ۹ هــزار و ۴۶۱ زائر 
اصفهانی مراسم اربعین در کشور عراق با ۸۶ پرواز 

از طریق فرودگاه های اصفهان و نجف انجام شد.
به نقل از روابط عمومی فرودگاه های استان اصفهان، 
ابوذر ضیایی با اشاره به آخرین وضعیت پروازهای 
اربعین فرودگاه شــهید بهشــتی اصفهــان افزود: 
خدمت رسانی به بیش از ۹۰۰۰ زائر در این فرودگاه 

از شانزدهم مرداد سال جاری آغاز و تا نهم شهریور، 
۸۶ پرواز از فرودگاه شهید بهشتی در مسیر اصفهان 

به نجف و بالعکس انجام شد.
وی افزود: زائران در این مدت با ۴۳ پرواز به عتبات 
عالیات اعزام شــدند و بــا ۴۳ پرواز بــه اصفهان 
بازگشتند. ضیایی اضافه کرد: چهار هزار و ۳۲۱ زائر با 
پروازهای ورودی و پنج هزار و۱۴۰ زائر با پروازهای 

خروجی اعزام و پذیرش شدند.
مدیــرکل فرودگاه های اصفهان با اشــاره به انجام 
۶۰ پرواز ورودی و خروجی در مســیرهای اصفهان 
به اهواز، ماهشــهر، آبادان و بالعکس در این مدت 
گفت: بیش از چهار هزار و ۸۰۰ زائــر با این پروازها 

توانستند از طریق مرزهای زمینی به جمع زائران در 
پیاده روی اربعین بپیوندند و پس از زیارت حضرت 

سیدالشهدا)ع( به اصفهان بازگردند.
به گزارش »ایرنا«، فرودگاه بین المللی شهیدبهشتی 
در شــرق اصفهان دارای ۲ باند به طول چهار هزار و 
۳۹۷ متر و عرض ۴۵ متر با ۲۰ جایگاه پذیرش انواع 
هواپیمای مسافربری و ترمینال پروازهای داخلی 

و خارجی است.
این فرودگاه که در مرکز کشــور قرار دارد، به عنوان 
مُعین فرودگاه های کشــور عمل می کند و در طول 
ســال میزبان بســیاری از فرودهای اضطراری و 

هدایت شده است.

عملیات رفت و برگشت بیش از 9۰۰۰ زائر مراسم اربعین از 
فرودگاه اصفهان انجام شد

خبر روز

ی  آزادراه ها نگهداری  و  مدیرعامل شرکت ساخت 
اصفهان گفت: افزون بر ۲۵ درصد آزادراه کاشان- نطنز- 
اصفهان بهسازی و در بیشتر نقاط حادثه خیز آن جداگر 
میانی)نیوجرسی( نصب شده ولی فقط ترمیم روکش 

آسفالت آن نیازمند هفت هزار میلیارد ریال بودجه است

دبیر شورای برنامه ریزی استان اصفهان:

ملک بهزیستی پس از سال ها راکد ماندن، به مدت محدودی 
به دادگستری واگذار شده است

دبیر شورای برنامه ریزی استان اصفهان با رد خبر منتشر شده مبنی بر واگذاری ملک بهزیستی به 
دادگستری اصفهان، گفت: ملک مذکور سال ها است که در راستای اهداف بهزیستی مورد استفاده 
قرار نمی گرفت و طــی فرآیندی قانونی 
برای مدت ۵ سال حق بهره مندی از آن 
بدون انتقال سند مالکیت به دادگستری 

واگذار شد.
به گزارش »ایمنا«، محمدرضا قاســمی 
در خصوص خبر منتشر شــده مبنی بر 
»واگذاری ملک بهزیستی به دادگستری 
اصفهان« اظهار کرد: ساختمان اداره کل 
بهزیستی اســتان واقع در خیابان جی 
یک مرکز آموزشی علمی کاربردی بوده 
است که پس از ابلاغ دولت مبنی بر ساماندهی و تعطیلی دانشگاه های علمی کاربردی، این مرکز 

از چرخه آموزش کنار رفت.
وی ادامه داد: پس از مدتی که این ساختمان مورد استفاده اداره کل بهزیستی استان قرار نگرفت 
این ملک را طی قراردادی به دو مدرســه غیرانتفاعی اجاره دادند که این اقدام مغایر با اهداف این 

سازمان بود.
قاسمی، حمایت و ارائه خدمات به افراد و گروه هایی که بنا به دلایل اقتصادی، اجتماعی، تربیتی و 
فرهنگی از روال عادی زندگی بازمانده اند را از اهداف سازمان بهزیستی دانست و عنوان کرد: واگذاری 
ملک اداره کل بهزیستی به مدرسه غیرانتفاعی به دور از شأن و جایگاه این سازمان بسیار مهم است 

و انجام این امر فاصله گرفتن بهزیستی استان از اهداف سازمانی بوده است.
دبیر شورای برنامه ریزی استان اصفهان ادامه داد: با اتمام دوره اجاره این دو مدرسه غیرانتفاعی، 
این ساختمان تخلیه شد و این بار اداره کل بهزیستی استان طی یک مشارکت عمومی_خصوصی 

با دانشگاه آزاد اسلامی درصدد واگذاری ملک به دانشگاه آزاد برآمد.
وی خاطرنشان کرد: موعد اجاره این مکان برای دو ســال و هفت ماه منعقد شده بود که دانشگاه 

آزاد اسلامی طی هفت ماه تعمیر و تجهیز مکان و برای دو سال آموزش دانشجویان را دنبال کند.
قاسمی با اشاره به نیاز دادگستری اصفهان به فضای اداری، تشریح کرد: دادگستری اصفهان علاوه 
بر کمبود فضای مورد نیاز، دارای برخی ساختمان های بحرانی است و حتی برای خدمات دهی به 

مردم از حمام واحد مسکونی نیز استفاده می کند.
دبیر شورای برنامه ریزی استان اصفهان افزود: کمبود فضای اداری مورد نیاز باعث شده تا پرونده ها 
نیز دچار اطاله دادرسی شوند و یکی از دلایل مهم نزول شاخص کسب و کار استان نیز همین چالش 

اطاله دادرسی بوده است.
قاسمی اظهار کرد: با در نظر گرفتن همه جوانب، جلســه کارگروه مشورتی فضا و ساختمان به این 
نتیجه رســید که حق بهره مندی از این ســاختمان بهزیستی به مدت ۵ ســال »بدون تمدید« به 

دادگستری اصفهان واگذار شود.
وی تأکید کرد: سند این ملک به نام اداره کل بهزیستی اســتان است و ملک پس از ۵ سال مدت 
اجاره به بهزیستی باز خواهد گشت و این مدت صرفاً برای آماده شدن ساختمان دادگستری است 

و انتقال دائمی و حتی قابل تمدید مطرح نبود و نیست.
دبیر شورای برنامه ریزی استان اصفهان با اشاره به اینکه هیچ گونه واگذاری کامل و قطعی در این 
واگذاری مطرح نبوده است، اظهار کرد: این انتقال مدت دار طبق قانون ماده ۸۹ کارگروه مشورتی و 

شورای برنامه ریزی انجام شده است.

اخبار

با مسئولان

مدیرکل دفتر هماهنگی امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری اصفهان از برگزاری ســیصد و چهل و چهارمین نشست ستاد تسهیل استان و بررسی چالش 
۲۶ بنگاه اقتصادی استان در این نشست، خبر داد. به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان، احسان شهیر اظهار کرد: سیصد و چهل 
و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان با بررسی مشکلات و چالش های ۲۶ بنگاه اقتصادی برگزار و مصوبات لازم الاجرا جهت رونق تولید در 
استان اتخاذ شد. وی ادامه داد: عمده مشکلات بنگاه های اقتصادی در بخش های مالیاتی، محیط زیست، معاونت غذا و دارو و تأمین زیرساخت ها مانند برق بود.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری ضمن اشاره به اتخاذ مصوبات لازم الاجرا جهت رفع مشکلات بنگاه های اقتصادی، گفت: براساس 
قانون مصوبات این ستاد لازم الاجراست و دستگاه های اجرایی و قانونی موظف به اجرای مصوبات هستند زیرا هدف رفع مشکلات و موانع واحدهای تولیدی 
و رونق تولید در استان ها است. شهیر خاطرنشان کرد: یکی از گام های بلند در راستای رفع موانع تولید، برگزاری نشست های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به 

صورت ویژه و اختصاصی در شهرستان ها بوده که کمک شایانی به بررسی و رفع مشکلات بنگاه های اقتصادی استان کرده است.

بررسی چالش ۲۶ بنگاه اقتصادی در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان اصفهان

ثبات نسبی قیمت زعفران 
در آستانه فصل برداشت

غلامرضا میری، نایــب رئیس اتحادیه 
صادرکننــدگان زعفــران گفــت: بازار 
زعفران در آســتانه فصل برداشــت از 
ثبات نســبی برخوردار اســت و قیمت 
محصول جدید باتوجه به شرایط عرضه 
و تقاضا مشخص خواهد شــد. با این 
حال کشاورزان در پیک فصل برداشت 
نیازمند نقدینگی هســتند زیرا احتمال 
ریزش قیمت ها با عرضه یکباره زعفران 

وجود دارد.

عکس خبر

 برخورد قاطع با واسطه گران 
ساخت و ساز غیر قانونی در 

اصفهان
مدیرکل پیشــگیری و رفع تخلفات شــهری 
شــهرداری اصفهــان از برخــورد قاطــع بــا 
واسطه گران و عاملان تغییر کاربری و ساخت  
و ساز غیرقانونی ملک در این کلانشهر خبر داد. 
مصطفی مرادیان نژاد در گفــت و گو با »ایرنا« 
اظهار کرد: برخورد قاطع و جدی با واسطه گران 
و عاملان تغییر کاربری و ســاخت و سازهای 
نامتعــارف و فاقــد اســتحکام در عرصه های 
کشــاورزی و باغ ها در حریم شــهر اصفهان با 
اجرای مصوبــات قضایــی و محوریت جهاد 
کشاورزی و همکاری نهادهای مربوطه از جمله 
شــهرداری صورت می گیرد. وی به خریداران 
ملک به ویژه در محدوده اراضی کشــاورزی و 
باغ ها تأکید کرد بدون اســتعلام از شهرداری 
و دیگــر مراجــع مربوطــه از هرگونــه انعقاد 
قرارداد خرید پرهیز کننــد. مرادیان نژاد گفت: 
دستگاه های مربوطه با توجه به ضرورت حفظ 
اراضی کشاورزی، باغ ها و همچنین پیشگیری 
از نقض ماده ۱۰۰ قانون شــهرداری ها در حریم 
شــهری این موضوع را با دقت زیــر نظر دارند 
و هرگونه ضرر و زیان در رفــع تخلفات متوجه 
متمردین )نافرمانان( می شود. وی تأکید کرد: 
برخورد جدی با ساخت و ســاز غیرقانونی در 
اراضی کشاورزی و باغ ها ماهیت حقوقی دارد 
و مشمول مرور زمان نمی شــود. اعمال قانون 
در این زمینه برای دیگر عناصر همچون وسایل 
نقلیه حمل مصالح و تجهیزات تســهیل گر در 
تغییر کاربری و ساخت و ســاز غیر قانونی نیز 
صورت می گیرد و توقیف خواهند شــد. وی با 
اشاره به ضرورت و اهمیت حفظ زیست  بوم و 
تأمین امنیت زیستی و غذایی کشور از برخورد با 
بیش از ۳۱ مورد ساخت و ساز خلاف قانون در 
۲هفته پیش در خیابان بعثت اصفهان خبر داد. 
به گــزارش »ایرنــا«، بررســی های میدانی و 
گزارش هــای دریافتی نشــان می دهد که در 
برخی از مناطق اصفهان به ویژه در حاشیه  شهر، 
ساخت  و سازهای غیر قانونی صورت می گیرد 
به امید اینکه با گذر زمان و با تغییر قوانین، این 

تخلف ها، مشمول تخفیف  یا بخشش  شود.
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 رئیس اداره میراث فرهنگی گلپایگان:

 مرمت محراب تاریخی 
مسجد جامع گلپایگان آغاز شد

رئیــس اداره میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی گلپایگان از مرمت محــراب تاریخی 

مسجد جامع گلپایگان خبر داد.
مصطفی قانونی در گفت وگو با خبرنگار »مهر« با اشاره 
به آغاز مرمت محراب تاریخی مسجد جامع گلپایگان 
اظهار کرد: این طرح با اعتباری بالغ بر ۶ میلیارد ریال 

آغاز شده است.
وی افزود: مرمت آرایه های فضای گنبد خانه مسجد 
جامع منحصراً محراب کــم نظیر این اثر تاریخی که با 
هنر آجر بری و گچ بری و معــرق وگره نفیس قرن ها 
اســت نگاه هربیننده ای را متحیر می ســازد توســط 
پیمانکار تزیینــات اداره کل میراث فرهنگی اســتان 

اصفهان آغاز شد.
رئیــس اداره میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی گلپایگان با بیان اینکه این اثر تاریخی 
که متعلق به دوره ســلجوقی و ماقبل آن است شامل 
بخش های مختلفی اســت که در دوره های مختلف 
تاریخی به اثر اضافه شده است، تصریح کرد: فضای 
گنبد و گنبدخانه مســجد جامع مربــوط به قرن ۵ و 
ماقبل آن با آرایه و تزیینات آجری و نقوش آجربری 
شــده و گچ بری های تزیینی و تاریــخ نویس کوفی 
در بالای گنبد و محراب خاص مشــابه محراب سایر 
مساجد دوره ســلجوقی حدود ۱۰۰۰ ســال است که 
پابرجا باقی مانده اســت و بانــگ ا... اکبر نماز در آن 

طنین انداز می شود.
وی اضافه کرد: این اثر نفیس در سال ۱۳۱۲ به شماره 

۱۹۱ در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.

    گردشگری و میراث4

مرمتآبانبارتاریخینوشآبادباهمیاریدوستدارانمیراثفرهنگی

مردم پای کار آمدند

آب انبار تاریخی شهر نوش آباد با همیاری و همگامی نهاد های ذی ربط و 
دوستداران میراث فرهنگی شهرستان آران و بیدگل مرمت شد.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان آران و 
بیدگل گفت: عملیات مرمت شامل، ایجاد ناکش در جبهه شرقی و یک 
سوم فضای اطراف مخزن به منظور رفع رطوبت از اطراف دریچه ورودی 
مخزن بود، همچنین زیربندی پایه های اصلی سقف پوششی آب انبار به 
تدریج ریزش کرده و سقف پوششی دوم که ۴۰ سال قبل با آجر فشاری 
حامل بار سنگینی از چندین لایه خاک دستی و آسفالت بود پس از بارش 
نزولات جوی در بهمن ماه سال گذشته دچار آسیب جدی شد، که با توجه 
به مشکلات به وجود آمده، خاک دستی برداشته شــده و پایه هایی با 
استفاده از آجر فشاری و به ضخامت ۳۵سانتی متر با فاصله از پایه های 

اصلی به منظور ایجاد سقف دوم احداث شد.
محمد جواد عبدلی افزود: با توجه به لزوم استحکام بخشی پایه ها مقرر 
شد سقف دوم به صورت سنتی اجرا و از فضای پیرامون به عنوان فضایی 
برای گردش و تفریح شــهروندان استفاده شــود، که به همین منظور و 
به دلیل پیشــگیری از خطرات احتمالی ریزش سقف دوم از مصالحی 

همچون بتون استفاده شد.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان آران و 
بیدگل تصریح کرد: در خصوص موضوع کاربری این بنا، از ابتدای شروع 

عملیات مرمت، ایجاد تغییرکاربری در دستور کار نبوده و چنانچه دریچه 
ورودی به مخزن در جریان عملیات مرمت کشف نمی شد، ناکش برای 
دفع رطوبت اجرا شــده و فضا به حالت اولیه باز می گشت و معبر اصلی 
به صورت پیاده راه بوده و تردد هیچ گونه وسائل نقلیه موتوری از آن انجام 

نمی شود. 
او تأکید کرد: نظر به این که این بنای تاریخی تحت مالکیت اداره اوقاف و 
امور خیریه شهرستان آران وبیدگل می باشد، این اداره می تواند در صورت 
لزوم نسبت به انسداد در های باز شده به محوطه پیرامون مخزن اقدام 
کند و این درحالی است به دلیل تعرض بعضی همسایگان به حریم این 
آب انبار تاریخی همچون نصب ناودان، اخطار های لازم برای جمع آوری 

این ناودان ها به همسایگان از طریق مراجع قانونی ارسال شده است.
عبدلی گفت: براساس قانون، واحد های مسکونی پیرامون این بنا صرفاً 
مجاز به داشتن یک دسترسی از معبر هم جوار اصلی بوده و در جدید در 

پیرامون این بنا بدون اخذ مجوز ایجاد شده که قابل پیگرد قانونی است.
او افزود: با توجه به انجام عملیات اســتحکام بخشی بدنه ها و فضای 
پیرامون آب انبار، هیچ گونه آسیبی به بنا های موجود و عناصر اصلی آب 
انبار شامل سردر، راه پله، مخزن و بادگیر وارد نخواهد شد و تلاش داریم 
تا این عملیات با نظارت این اداره و توسط شهرداری نوش آباد با کمترین 

مداخله انجام شود.

 سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان نطنز خبرداد

آغاز مرمت ارگ و قلعه عظیم طرق رود نطنز اصفهان
مرمت و بهسازی قلعه تاریخی شهر طرق رود از توابع شهرستان نطنز آغاز شد.

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان نطنز گفت: مرمت قلعه تاریخی 
شهر طرق رود از توابع این شهرســتان به عنوان یکی از بزرگ ترین ارگ های خشتی کشور با بیش از 
۱۲میلیارد اعتبار آغاز شد. مهدی مشهدی افزود: قلعه تاریخی شــهر طرق رود یکی از قدیمی ترین 
ارگ های خشتی کشور است که به دلیل گســتردگی و قدمت بالا نیازمند تخصیص اعتبارات زیادی 
است که امسال با حمایت ها و پیگیری های انجام شده در سطح استان، مبلغ ۱۲ میلیارد ریال از محل 

اعتبارات ملی ویژه مرمت این بنا اختصاص یافت.
او ادامه داد: آواربرداری، خشــت زنی، دیوارچینی، اجرای سقف چوبی، کاه گل کاری و بدنه سازی به 

شکل اولیه از جمله اقدامات مرمتی است که در این قلعه تاریخی اجرا می شود.
قلعه تاریخی طرق رود مربوط به دوره اشکانیان است و در شهر طرق رود از توابع شهرستان نطنز بناشده 

و در تاریخ ۲۸ دی ماه ۱۳۷۹ به ثبت ملی رسیده است.

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان 
خبرداد

 تلاش برای تبدیل شهر کامو و چوگان کاشان به منطقه 
نمونه گردشگری

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان گفت: شهر کامو و چوگان 
کاشان ظرفیت تبدیل به منطقه نمونه گردشگری را دارد.

علیرضا عبدا... زاده در بازدید از شهر کامو و چوگان گفت: با توجه به ظرفیت های موجود در شهر کامو و 
چوگان، این شهر قابلیت تبدیل شدن به منطقه نمونه گردشگری را دارد لذا تلاش می کنیم تا شرایط را 

برای تبدیل شدن ایجاد منطقه نمونه گردشگری فراهم کنیم.
سرپرســت اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان کاشــان افزود: موقعیت 
کوهستانی، طبیعت بسیار بکر و کم نظیر، بافت تاریخی زیبا، استحصال سنتی شیره انگور، قرار داشتن 
دشتی به نام اسب ریز که امروزه به نام اسپرز نامیده می شود، موقعیت طبیعی و حیات وحش بکر 
به عنوان زیستگاه حیات وحش مرکزی ایران، قرار گرفتن این شهر در محور کاشان، میمه و اصفهان، 
وجود رصدخانه ملی ایران، قرار گرفتن در ارتفاعات گَرکُش و ده ها مورد متعدد دیگر این شهر را به یکی 

از مقاصد نوظهور گردشگری تبدیل کرده است.
او گفت: با توجه به فروانی باغ های انگور در این منطقه، می توان انگور آن را جزو مرغوب ترین نوع انگور 
دانست، همچنین شیوه سنتی استحصال آن به فرآورده های متعدد و برگزاری جشنواره ملی انگور در 

کنار محصول گل محمدی نیز می تواند به عنوان برند این شهر معرفی شود.
سرپرســت اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشــان تصریح کرد: بافت 
تاریخی، کوچه پس کوچه های خاطره انگیز با چینه های گلی و باغ های سرسبز کامو و چوگان را می توان 
نمونه بارز یک باغشهر دانست، لذا برای حفاظت بیشتر از این بافت ارزشمند، با همکاری شهرداری و 
شورای شهر دستورالعمل مرمتی و اصلاح ساخت وساز ها با مصالح بوم آور مصوب شده که به زودی 

اجرایی خواهد شد.
عبدا... زاده تأکید کرد: وجود بیش از ۱۰ اثر ثبتی، صنایع دســتی همچون گیوه، ســفره بافی و انواع 
دست بافته های ســنتی و ده ها رویداد فرهنگی از دیگر ظرفیت های گردشگری این منطقه است، 
که می توان با توجه به وجود رصدخانه ملی در این شــهر و ده ها جاذبه گردشگری متنوع دیگر در این 
منطقه و همچنین احداث بازارچه صنایع دستی، سرمایه گذاران بیشــتری را برای احداث و تکمیل 
زیرساخت های گردشگری شامل ایجاد بومگردی و ســفره خانه سنتی باهدف رونق بیشتر صنعت 

گردشگری، جذب کرد.

اخبار
شنبه  ۱۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۳ ربیع الاول ۱۴۴۶ / ۷ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۹

مفاد آراء
6/76 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034004946 مورخ 1403/4/27 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم حمیده احمدی یزدلی 
فرزند حسین بشماره شناسنامه 1250378354 صادره از کاشان در ششدانگ یک باب خانه 
به مساحت 128.50 متر مربع مفروز از پلاک 615 فرعی از 49 اصلی واقع در بخش 2 کاشان 

خریداری از مالک رسمی آقای عقیل میرزائی  محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     

م الف: 1782256 محمدعلی ناظمی اشنی رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان 
مفاد آراء

6/77 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140360302018000858 مورخ 1403/05/01 هیأت اول/دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه نظری 
اورگانی فرزند اسفندیار بشماره شناسنامه 5750064220 صادره از فریدن  نسبت به شش دانگ 
یک قطعه زمین محصور)دامداری(  به مساحت 2002.5 مترمربع از قسمتی از  پلاک 364 اصلی 
واقع در علی آباد ملاعلی خریداری به موجب سند ابتیاعی به شماره 33353-1402/12/10 دفتر 

191 حبیب آباد به نام متقاضی محرز گردیده است . 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     
م الف : 1781409 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  

مفاد آراء
6/78 آگهي موضوع ماده 3 قانون ومــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
- برابر راي شماره  140360302007003232 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 
فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 5677/74 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
- برابر راي شماره  140360302007003229 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 
فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 9042/58 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
 - برابر راي شماره  140360302007003226 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 

فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 3349/34 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي میشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     

م الف: 1781918  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

6/79 آگهي موضوع ماده 3 قانون ومــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

- برابر راي شماره  140360302007003233 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 
فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 565/79 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
- برابر راي شماره  140360302007003230 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 
فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 5497/80 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
 - برابر راي شماره  140360302007003227 هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  موقوفه اعزاز نیک پی به تصدی اداره اوقاف و امور خیریه 
فلاورجان در یک قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 3527/26 متر مربع 
پلاک 974 فرعی از 6  اصلی واقع در کرسگان انتقالی از  مالک رسمی اداره  کل اوقاف اصفهان 

به تولیت آقای شکراله اعرابی محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي میشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     

م الف: 1781634  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

6/80 آگهي موضوع ماده 3 قانون ومــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

پیرو رای شماره 3593 مورخ 1382/12/09 هیات حل اختلاف موضوع قانون اصلاح مواد یک 
و دو  و سه قانون اصلاح حذف موادی از قانون ثبت موضوع یک واحد پست فشار قوی برق 
واقع در آبنیل پلاک 45 اصلی بخش 9 ثبت فلاورجان مورد تقاضای شرکت برق منطقه ای 
اصفهان که در تاریخ 1382/12/26 آگهی گردیده است و پلاک 32 فرعی از 45 اصلی برای آن 
منظور گردیده با توجه به تغییر در ابعاد و مساحت مورد تقاضا و نظر به اینکه رای تاکنون اجرا 

نگردیده است رای صادره قبلی به شرح ذیل اصلاح می گردد: 
رای اصلاحی 7004677 مورخ 1403/05/11 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی شــرکت برق منطقه ای استان اصفهان در یک واحد 
پست فشار قوی برق به مساحت 14931/96 متر مربع پلاک 32 فرعی از 45 اصلی واقع در  

آبنیل خریداری از مالک رسمی آقای غلامحسین صفوی احدی از ورثه مالک رسمی عزت 
مرعشی محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي میشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     

م الف: 1782514  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

6/81 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 851-1403 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک خوانسار تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي آقای صالح اورعی فرزند حسین بشماره شناسنامه 1220003311 صادره 
از خوانسار در یک  باب خانه  به مساحت 219/98 متر مربع پلاک 785 فرعي از 18 اصلي واقع 

در بخش 4 محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي 
اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/17   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/01     

م الف: 1782564 حبیب اکبری رئیس اداره ثبت و اسناد املاک خوانسار
تحدید حدود اختصاصی

6/82  شــماره نامــه: 140385602033002240-1403/05/28 نظر بــه اینکه تمامی  
ششدانگ یکباب اطاق  پلاک ثبتی 2156 فرعی از 193-  اصلی واقع در طرقرود جز بخش 
11 حوزه ثبتی نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتی به نام آقای محمد جلالیان فرزند قربانعلی 
در جریان ثبت است و عملیات تحدید حدود قانونی آن به عمل نیامده است. اینک بنا به دستور 
قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز 
یکشنبه مورخ 1403/08/06  ساعت 10 صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد لذا به 
موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ســاعت مقرر در این آگهی 
در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاوریــن مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 
تنظیم صورتمجلس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شــد. تاریخ انتشار:1403/06/17 

م الف:1782550  رحمت اله شاهدی مدیر واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک نطنز
تحدید حدود اختصاصي

6/83 شــماره نامه: 140385602033002449- 1403/06/08 چون تمامي ششدانگ 
یکدرب باغ معروف دشت تقریبا 15 قفیزی پلاک ثبتي 624 فرعي از 183- اصلي واقع در 
روستای میلاجرد جزء بخش 11 نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام آقای عباس تراب 
زاده ابیازنی فرزند حسین در جریان ثبت میباشد و عملیات تحدید حدود قانوني آن به عمل 
نیامده است. اینک بنا به دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي نامبرده تحدید 
حدود پلاک مرقوم در روز یک شنبه مورخ 1403/07/29  ساعت 10 در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد لذا به موجب این آگهي به کلیه مجاورین اخطار مي گردد که در روز و ساعت مقرر در 
این آگهي در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از 
تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدي تا سی روز پذیرفته خواهد شد.تاریخ انتشار:1403/06/17  

م الف: 1780915 رحمت اله شاهدي مدیر واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز
تحدید حدود اختصاصي

6/84 شماره نامه: 140385602033002438- 1403/06/07 چون تمامي ششدانگ قطعه 
زمین تقریبا پنج و نیم قفیزی معروف برخان پلاک ثبتي 1943 فرعي از 128- اصلي واقع در 
هنجن جزء بخش 10 نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام آقای منوچهر کمجانی فرزند 
ماشااله در جریان ثبت میباشد و عملیات تحدید حدود قانوني آن به عمل نیامده است. اینک 

بنا به دستور قســمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود پلاک 
مرقوم در روز یک شنبه مورخ 1403/07/15  ساعت 10/30  در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد لذا به موجب این آگهي به کلیه مجاورین اخطار مي گردد که در روز و ساعت مقرر در این 
آگهي در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یــا مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از 
 تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدي تا سی روز پذیرفته خواهد شد.تاریخ انتشار:1403/06/17  

م الف: 1781429 رحمت اله شاهدي مدیر واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز
تحدید حدود اختصاصي

6/85 شماره نامه: 140385602022000792- 1403/06/13 نظر به اینکه تحدید حدود 
ششدانگ یک درب باغ به شماره پلاک 753 فرعي از 190- اصلي واقع در مزرعه جنت آباد 
جزء بخش 9 حوزه ثبتی بادرود که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام  خانم زهرا عابدی فرزند 
داود در جریان ثبت است و عملیات تحدید حدود قانوني آن به عمل نیامده است. اینک بنا به 
دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم 
در روز پنج شنبه مورخ 1403/07/12  ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد لذا 
به موجب این آگهي به کلیه مجاورین اخطار مي گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهي 
در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاوریــن مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 
 تنظیم صورتمجلس تحدیدي تا سی 30 پذیرفته خواهد شــد.تاریخ انتشار:1403/06/17  

م الف: 1782699 رضا طویلی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بادرود
تحدید حدود اختصاصی

6/86 نظر به اینکه تحدید حدود ششدانگ یک باب خانه باغ به مساحت 768.5 متر مربع به 
شماره پلاک 2799 فرعی از 36 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبتی قمصر که در اجرای رای 
قانون تعیین تکلیف و برابر رای شماره 18000147 هیات در سهم خانم زهرا صادق فرزند 
محمد استقرار یافته و در جریان ثبت میباشد و طبق تبصره ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه 
قانون تعیین تکلیف و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز سه شنبه مورخ 
1403/07/10 ساعت 8 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب این اگهی 
به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل حضور یابند 
و اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شد. تاریخ انتشار : 1403/06/17 م الف: 1782307  

نرجس نوش آبادی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قمصر    
فقدان سند مالکیت 

6/87 طبق تقاضای وارده 4018347 مورخ 1403/05/24 و با اســتناد دو برگ استشهادیه 
مصدق پیوست که امضای شهود رســما گواهی گردیده آقای حسین ستوده ولایتا از طرف 
فرزند خود ایلیا ستوده مدعی است که سند مالکیت سه دانگ مشــاع از ششدانگ خانه به 
مساحت 27.8متر مربع شــماره 7375 فرعی مفروز و مجزی از شماره 208 فرعی مجزی 
شــده از پلاک 23 اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی کاشــان ذیل ثبت دفتر الکترونیک 
140220302034010266 به نام ایلیا ســتوده با شرط مادام العمر مصالح حق فسخ عقد با 
حسین ستوده بوده و این فسخ بدون هیچگونه تشریفات قضائی و اداری صرفاً با حضور در 
دفترخانه انجام خواهد شد و متصالح حق هیچگونه اعتراضی ندارد. 2-ضمن العقد لازم بین 
طرفین شرط و مقرر گردید که متصالح مادام العمر مصالح حق هیچگونه نقل و انتقال یا منتج 
به نقل و انتقال مورد صلح را ولو به صورت صلح حقوق و وکالت و غیره را از اصل و یا مازاد مورد 
مصالحه را به هیچ نحو و به هیچ صورت ندارد ثبت وسند مالکیت به شماره 790505 صادر و 
تسلیم گردیده که به علت جابه جایی مفقود گردیده و تقاضای صدور المثنی را نموده است که 
در جریان رسیدگی میباشد لذا مقتضی مراتب را در دفتر مخصوص یادداشت و چنانچه سند 
اولیه در آن دفتر خانه موجود یا جهت هر گونه اقدام ارایه گردید سند را جهت اقدام قانونی به 
این اداره ارسال نمایید.م الف : 1782714 محمد علی ناظمی اشنی رئیس ثبت اسناد 

و املاک کاشان    
ابلاغ

6/88 متن آگهی : خانمها زهرا قدکار فرزند محمــد و ناهید گیوی فرزند محمود با توجه به 
اینکه برابر نامه شــماره 140309990016719368 مورخ 1403/5/1 شعبه سوم اجرای 
احکام مدنی دادگستری کاشــان محکوم شــده اید به انتقال ســهم الارث خود از شش 
دانگ پلاک 1 فرعی از 5311 اصلی بخش دو کاشــان به خانم مریم پیروزفر بدینوســیله 
به جنابعالی اخطار می گردد ظرف مدت 10 روز پس از رویت این آگهی با در دســت داشتن 
مدارک هویــت و مدارک مالکیت جهت انتقــال پلاک فوق به دفترخانه 277 کاشــان به 
نشانی کاشان - خیابان شــهید بهشــتی- بین چهارراه شــاهد و خیابان زیارتی- کوچه 
 آزادی 11 - ســاختمان نور طبقه زیرزمین - واحد 5 مراجعه نمایید.م الف: 1782232  

سردفتر اسناد رسمی شماره 277 کاشان



 این روزها بر سر چهارراه ها، کوی و برزن و هسته مرکزی شهر که تردد 
کنید، هرازگاهی فردی پاره کُهنه به دست و یا فروشنده گلی را می بینید 
که بر سر چهارراهی به کمین خودروها ایستاده و در ثانیه های توقف چراغ قرمز یا 
دســتی به شیشــه خودرو می کشــد یا طلب پول می کند و یا بــا ادای جملات 
احساس برانگیز پیشــنهاد خرید شــاخه گل نه چندان با کیفیت را به نشانه ابراز 

علاقه مندی گران تر از گل فروشی های سطح شهر به شهروندان می فروشد.
به گزارش »مهر«؛ در نگاه اول شاید بسیاری از این افراد چهره مستحق و نیازمندی 
داشته باشند؛ اما در واقع این روش مظلوم نمایی شگردی است که برخی از متکدیان 
به خصوص افراد متجاهر برای فریب و تحت تأثیر قراردادن احساس نوع دوستی 

مردم در پیش گرفته اند تا بتوانند درآمد روزانه خود را تأمین کنند.
این در حالی است که بسیاری از شهروندان از سر دلســوزی رقم و ریالی را حتی 
بدون خرید یا دریافت خدمات به این افراد کمک می کنند درصورتی که این پول یا 
به جیب مافیای تکدی گری می رود یا برای تأمین نیاز مواد مخدر فرد متکدی هزینه 
می شود. کودکان نیز از این قائله دور نیستند و در سطح شهر و یا چهارراه ها نیز آنها 
هم غیر مستقیم گدایی می کنند که البته بیشتر آنها از اتباع و یا قربانیانی از تیم یا 
کارفرمایانی هستند که از آنها برای کســب درآمد استفاده و در ازای آن مواد مخدر 

مصرفی والدینشان را تأمین می کنند.
جمعیت متکدیان خیابانی در اصفهان رو به افزایش است و این در حالی است که 
این معضل اجتماعی سن و سال و جنسیت نمی شناســد و زن و مرد و کودک در 
سیما و منظر شهرنمایان است. با وجود اینکه در قوانین مجازات اسلامی این کار 
جرم شناخته شده است اما تکدی گری از بُعد اجتماعی در بین جامعه ما به عنوان 
یک معضل اجتماعی و فرهنگی شناخته می شود تا جرم، لذا همین عامل در تشدید 

این پدیده اثرگذار بوده است.
در واقع تکدی گری جزو هیچ حرفه و شغلی محسوب نمی شود و افراد متکدی با 

وجود کسب درآمد، فرد هیچ خدمتی به جامعه ارائه نمی کنند.
داستان این معضل اما سر رشته ای دراز دارد، سال گذشته بود که دستگیری یک 
متکدی زن که هر روز با هواپیما از اصفهان به تهران سفر می کرد، رسانه ای و جنجالی 
شــد. ناگفته نماند که مجازات هایی که برای دســتگیری این افراد در نظر گرفته 
می شود چندان بازدارنده و کاهش دهنده نیست زیرا آمار افزایش آنها در سطح شهر 

مبین این مسئله است که برای افراد متکدی این کار سودآور بوده است.
تا کنون چندین طرح جمع آوری به خصوص برای کودکان متکدی در سال گذشته 
به اجرا گذاشته و این افراد به مراکز نگهداری کودکان بدسرپرست و بی سرپرست 
بهزیستی تحویل شده اند و در تابســتان جاری تعدادشان کاهش یافته است اما 
متکدیان معتاد در سن جوانی و میان ســال و حتی سالمند در اصفهان افزایش و 

شیوه های مختلف برای تقاضای پول به بهانه های مختلف متفاوت شده است.
هر چند بیشتر آنها مصرف کننده مواد مخدر و نیازمند و فقیر هستند؛ اما در بین آنها، 

افراد با ظاهری شیک پوش تر و نیز آراسته تر هم وجود دارد که از دیگران طلب کمک 
مالی و در واقع کاسبی می کنند.

البته ناگفته نماند متکدیان جزو مستحق واقعی نیستند و طبق گفته کارشناسان 
امر از وضعیت مالی خوبی هم برخوردارند، اما تکدی گری را به دلیل سهولت در به 

دست آوردن پول بر هر کار دیگر ترجیح می دهند.
آنچه محرز است این است که، زمانی گدایی آخرین راه چاره برای گذراندن امورات 
برخی از افراد نیازمند بود؛ اما اکنون برای عده ای منبعی برای کسب درآمد سریع 
است، چنانچه به یک تجارت تبدیل شــده و برخی از این افراد برای کسب درآمد 
بیشتر خود را فردی دارای نقص و آسیب نشان می دهند تا نظر مردم را برای کمک 
مالی جلب کنند. در واقع این فریب تا جایی ادامه پیدا کرده است که برای عده ای 
به عنوان کسب وکار محسوب می شود و این ابراز همدردی مردم موجب شده است 
که تکدی گری در کلان شهر اصفهان تداوم داشته باشــد درحالی که افراد نیازمند 

واقعی با آبرو زندگی می کنند و هرگز گدایی نمی کنند.
بر اساس بند ۵ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها ناظر به وظایف این سازمان ها جلوگیری 
از گدایی، جمع آوری مُتکدیان و واداشــتن گدایان به کار و توسعه آموزش عمومی 
و… در زمره وظایف شهرداری هاست. طبق ماده ۷۱۲ قانون مجازات اسلامی ایران 
)تعزیرات مجازات های بازدارنده( هر کس تکدی یا کلاشی را پیشه خودساخته و 
از این راه امرارمعاش یا ولگردی کند به حبس از یک تا سه ماه محکوم خواهد شد 
و چنانچه با وجود توان مالی مرتکب این اعمال شود علاوه بر مجازات مذکور کلیه 

اموال کسب شده از طریق تکدی گری و کلاشی نیز مصادره می شود.
فرشاد بادرانی یکی از شــهروندان اصفهانی در یکی از چهارراه های اصفهان پشت 
چراغ خطر ایستاده است و مبلغی را به عنوان کمک به یکی از این افراد متکدی کمک 
می کند. وقتی از انگیزه وی سئوال می کنیم می گوید: »وقتی یک زن بچه به بغل یا 
یک فرد با نقص جسمی می بینم دلم برای آن می سوزد و برای رضایت خدا مبلغی 

را کمک می کنم، شاید گوشه ای از مخارج زندگی اش را بگیرد.«
ملوک صافی یک زن میانسال است که در حال عبور از خط عابر پیاده است، او در این 
ارتباط به خبرنگار »مهر« گفت: »تقریباً هر روز سر فلکه بزرگمهر تعدادی تکدی گر 
ایستاده اند و عده ای مشغول فروختن گل و عده ای کهنه در دست دارند که به جای 
اینکه شیشه خودروها را تمیز کنند تازه بدتر کثیف می کنند و خیلی از رانندگان برای 

اینکه از شر این افراد رها شوند مبلغی را کمک می کنند.«
وی افزود: »از چهره برخی این افراد مشخص است که بی خانمان یا معتاد هستند 
و به نظرم بســیاری از مردم می دانند که این افراد مصرف کننده هستند اما شاید 

تکدی گری را بهتر از سرقت و دزدی می دانند.«
این شهروند اصفهان تصریح کرد: »برخی از این افراد نیز مطالبه خرید غذا از مردم 
و یا پرداخت هزینه آن را می کنند و از ظاهر برخی از آنها پیدا است که پولی در جیب 

ندارند.«

احساسات مردمی موجب پولدار شدن گداها شده است
به گفته رضا بهرامی یکی از کارشناسان رفع تخلفات شهری در تحقیقات میدانی از 
این افراد مشخص شده است که بر عکس آنچه ذهنیت مردم است، قریب به اتفاق 
افراد متکدی زندگی تقریباً مناسب و درآمدهای میلیونی ماهیانه و حتی خانه و 

زندگی در مناطق بسیار خوب شهر دارند.
وی افزود: اخیراً در دســتگیری یکی از همین افراد متکدی مبلغ ۷۰ میلیون ریال 
)هفت میلیون تومان( پول نقد که حاصل همین تکدی گری بوده پیدا شد و یا در 
موردی دیگر از کودکان ســر چهارراه ها، کودکی به سرپرســتی برادر خود اقدام به 
گدایی می کرد که برادر این کودک متکدی تلفن همراه گران قیمت )اَپل( باارزش 

۶۰۰ میلیون ریال و خودرو مناسب داشت.
این کارشناس شهری اضافه کرد: البته بسیاری از این افراد اتباع یا غیربومی و اهل 
اصفهان نیستند؛ اما در محلات خوب اصفهان زندگی می کنند و باور چهره واقعی آنها 
با آنچه در برخورد احساسی با مردم نشان می دهند، دوراز ذهن شهروندان است. 
وی اظهار کرد: جمعی دیگر از این افراد متکدی برای یک فرد پول دار کار می کنند که 
هر روز صبح این افراد را در سر چهارراه ها چیدمان و به محض پایان ساعت کار این 

افراد را جمع آوری و درآمد روزانه را از آنها می گیرد.
این کارشــناس تأکید کرد: از شــهروندان انتظار داریم با آگاهی بیشتری به افراد 

نیازمند واقعی کمک کنند و فریب این افراد متکدی با وضع مالی خوب را نخورند.

مردم با کمک به متکدیان احساس کار خیر می کنند
امان ا... باطنی، جامعه شناس شهری و مدیر مرکز پیشگیری از آسیب های اجتماعی 
شهرداری اصفهان در این خصوص به خبرنگار »مهر« گفت: سنت های نظری ما سه 
مِشرب عمده فکری در جامعه شناسی دارد که عبارت اند از جامعه شناسی کارکردگرا، 

تعارض گرا و تعامل گرا.
وی افزود: تکدی گری از منظر جامعه شناسی کارکردگرا یک کژکارکرد است و به این 
خاطر به وجود می آید که نهادهای اجتماعی از جمله نهاد خانواده، نهاد شغلی، نهاد 

مدرسه، نهاد حکومت و حتی نهاد مذهب وظایف خود را به درستی انجام نداده اند.
مدیر مرکز پیشگیری از آســیب های اجتماعی شــهرداری اصفهان تصریح کرد: 
مهم ترین کژکارکرد نهاد خانــواده در اغلب متکدیان همان نقصان اقتصاد خانواده 
اســت که منجر به تکدی گری شده اما بســیاری از متکدیان کودک از بازماندگان 

تحصیل هستند و این یک کژکارکرد نهاد مدرسه است.
وی ادامه داد: بسیاری از متکدیان به خاطر فقدان شغل مؤثر و فقدان درآمد شغلی 

رو به تکدی گری آورده و این یک کژکارکرد در نهاد شغلی است.
باطنی گفت: همچنین بســیاری از متکدیان پنهان همان دعانویسان هستند و یا 
بســیاری از تکدی گری ها در جوار اماکن مذهبی انجام می شود که اینها کژکارکرد 
نهاد مذهب قلمداد می شود ضمن آنکه تکدی گری در بستر اقتصاد سیاه و اقتصاد 

زیرزمینی پدید می آید و این هم کژکارکرد نهاد حکومت قلمداد می شود. 
وی اضافه کرد: تکدی گری از منظر جامعه شناسی تعارض گرا به خاطر تعارضاتی مثل 
شکاف طبقاتی و شکاف قومی پدیدار می شود و تکدی گری از منظر جامعه شناسی 
تعامل گرا به خاطر معناهای ذهنی جامعه پدیدار شده و تقویت می شود. مدیر مرکز 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: در نظام عرضه 
)متکدیان( افرادی هستند که در ذهن خود به دنبال درآمدی بسیار سهل الوصول 
هستند و در نظام تقاضا )مردم( افرادی هستند که با کمک به متکدیان احساس 
می کنند کار خیر کرده اند و این معناها موجب پیدایش و استمرار تکدی گری شده 
است، لذا تا می توانیم باید نگاهی عمیق به تکدی گری داشته باشیم. وی بیان کرد: 
باید بگوییم همه آسیب های اجتماعی یک رشــته عوامل زمینه ساز )عوامل دور( 
دارند و هم یک رشــته عوامل بروز دهنده )عوامل نزدیک( که آنچه در بالا به عنوان 
جامعه شناسی تکدی گری بیان شــد، به نوعی پرداختن به عوامل زمینه ساز بوده 
است. این کارشناس آسیب شــناس اجتماعی گفت: شهرداری به عنوان یک نهاد 
خدماتی تنها می تواند به شــکل بســیار محدودی عوامل بروز دهنده جمع آوری 
متکدیان از سطح چهارراه ها و… را به نوعی مقابله با عوامل بروز دهنده را کنترل کند.

۴۷۰ متکدی از سطح شهر جمع آوری شدند
مصطفی مرادیان نژاد، مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان 
نیز در این خصوص به خبرنگار »مهر« گفت: از ابتدای سال تا کنون چندین طرح 
جمع آوری متکدیان در شــهر اصفهان اجرا شده اســت و ما در این راستا به دنبال 

آگاهی دادن به مردم برای تغییر فرهنگ کمک به این افراد هستیم.
وی افزود: بیش از ۴۷۰ متکدی توســط ایــن مدیریت از ابتدای ســال تا کنون 
جمع آوری شده است که ۴۸ نفر آنها کودک بوده اند که بیشترین آنها تکدی گر مذکر 
با ۲۸ مورد، ۳۰۲ نفر متکدی مذکر بزرگسال و ۱۲۲ نفر متکدی مونث بزرگسال بوده 
است. مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شــهری شهرداری اصفهان تصریح کرد: 
طرح غربالگری و ســاماندهی متکدیان متجاهر نیز از هفته گذشته )چهارشنبه( 
آغاز شده است و مأموران تخلفات شهری هر روز در سطح شهر می رود و ازاین افراد 
آزمایش شپش، اعتیاد، دیابت، ایدز و هپاتیت می گیرد و بسته به شرایط به کمپ 

فدک، مرکز بیماران روانی نجف آباد انتقال داده می شوند.

جامعه
شنبه  ۱۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۳ ربیع الاول ۱۴۴۶ / ۷ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۹

رئیس اداره رفــاه و پشــتیبانی اداره کل آموزش و 
پرروش اســتان اصفهان گفت: در فرایند اســکان 
تابستانه در سراسر استان میزبان بیش از ۱۶۰ هزار 
مسافر در مراکز رفاهی و آموزشی اصفهان بوده ایم. 
مهدی منتجــب در گفت وگو با »ایمنا«، با اشــاره 
به آغاز فعالیت اســکان تابســتان در شهر و استان 
اصفهان از یکم تیر سال جاری، اظهار کرد: در طرح 

تابســتانه ســال جاری در مدارس و مراکز رفاهی 
شهر اصفهان میزبان بیش از ۷۰ هزار مسافر بودیم. 
وی با بیان اینکه شش ناحیه شــهر اصفهان و ۳۶ 
منطقه استان در طرح تابســتانه میزبان مسافران 
از سراسر کشــور بودند، افزود: بیش از ۵۵ مدرسه 
و ۵۰۰ فضای اسکان در شــهر اصفهان و صدها فضا 
در سطح اســتان برای میزبانی مســافران در نظر 
گرفته شــد. رئیس اداره رفاه و پشتیبانی اداره کل 
آموزش وپرروش استان اصفهان درباره اینکه مطابق 
با دســتورالعمل، ۱۵ شــهریور به عنوان زمان پایان 
طرح اسکان تابستان اعلام شده بود، گفت: مطابق 

تقارن این روز بــا پایان هفته، خدمات رســانی به 
میهمانان تا روز جمعه ادامه یافت تا مسافران بتوانند 
با آسایش و بدون دغدغه و همراه با خاطرات خوش، 
استان اصفهان را ترک کنند. منتخب با تأکید بر لزوم 
آماده سازی مدارس برای استقبال از دانش آموزان 
در آغاز ســال تحصیلی، خاطرنشان کرد: لازم است 
با پایان طرح اســکان، مباحث بهداشت فضاهای 
آموزشی مورد توجه ویژه باشد و در زمان باقیمانده، 
فعالیت های مرتبط با پروژه مهر در دســتور کار قرار 
گیرد تا مدارس آماده میزبانــی از دانش آموزان در 

شروع ماه مهر باشند.

اسکان تابستانه بیش از ۱۶۰ هزار مسافر در  مراکز رفاهی و 
آموزشی اصفهان

فراخوان انتخاب رئیس 
سازمان بهزیستی کشور

سازمان بهزیستی کشور در جهت اهداف 
دولــت و به منظــور شایســته گزینی و 
عدالــت در مناصب فراخوانــی را برای 

انتخاب رئیس این سازمان منتشرکرد.

حیوان تلف شده در فلاورجان خرس نیست
اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان اعلام کرد لاشه حیوان تلف شده در گردنه آبنیل 

شهرستان فلاورجان، مربوط به خرس نیست.
به گزارش »ایرنا«، فیلمی مربوط به لاشــه یک حیوان که حوالی گردنــه آبنیل فلاورجان تلف 
شده در روزهای گذشــته در فضای مجازی منتشر شــد که از ان به عنوان لاشه خرس قهوه ای 
نام برده می شود، گونه ارزشمندی که از جمله زیستگاه های مطرح آن در جنوب استان اصفهان 

واقع است.
به دنبال بازتاب ایــن فیلم، ســایت روابط عمومی حفاظت محیط زیســت اســتان اصفهان 
نســبت این لاشــه با خــرس قهــوه ای را تکذیــب و اعلام کــرد: پــس از بررســی میدانی 
موضــوع توســط کارشناســان حفاظت محیــط زیســت شهرســتان فلاورجان و نیــز تأیید 
 معاونت محیط زیســت طبیعی این اداره کل، مشــخص شــد که لاشه پیدا شــده مربوط به 

گونه ای از سگ است.
براساس اظهار این منبع، زیستگاه خرس قهوه ای در اصفهان در جنوب استان می باشد و با توجه 
به محدوده پراکنش و نوع زیستگاه آن، احتمال حضور این گونه در شهرستان های دیگر استان 

از جمله فلاورجان وجود ندارد.
دامنه گسترده بازتاب لاشه حیوان تلف شده در فلاورجان نشان از حساسیت عمومی نسبت به 
سرنوشت خرس قهوه ای در زیستگاه های جنگلی و کوهستانی رشته کوه های البرز و زاگرس،از 
خراسان شــمالی تاگیلان ومازندران و آذربایجان و از آذربایجان تا لرستان، ایلام، خوزستان، 

فارس و اصفهان است.
این گونه در سراســر دنیا از جمله ایران تحت تهدید انقراض قــرار دارد به همین علت تلاش ها 
و طرح های حفاظتی و پژوهشی گســترده ای درحوزه انتشــار این گونه به منظور جلوگیری از 
انقراض انها اجرا کــرده اند هرچند در خاورمیانه به شــدت کمتر از ســایر بخش های محدوده 

پراکنش خود مورد بررسی قرار گرفته است.
خرس بزرگ جثه، نیازهای غذایی و زیستگاهی زیادی داردکه این مشخصه ها موجب تعارض 
آن با انسان شده است؛ در حالی که جنگل تراشی و ویلاسازی باعث نفوذ انسان به زیستگاه های 
این حیوانات شــده و زنجیره مواد غذایی وحوش را مختل کرده است خرس هم به  ناچار برای 
یافتن غذا وارد ســکونتگاه های انسانی شــده وگاه دام های کوچک را می خورد، از زباله تغذیه 
می کند یا زمین های کشــاورزی و باغات میوه را تخریب می کند که این تقابل مســئله موجب 

واکنش انسان ها و کشته شدن حیوان می شود.
خرس قهوه ای از ســال ۱۳۸۵ به عنوان یکی از گونه های گوشــتخواران بزرگ جثه ایران جزو 
برنامه های مطالعاتی انجمن یوزپلنــگ ایرانی بوده و گفته می شــود برنامه هایی برای حفظ 
آن در مناطق مختلف کشــور، به خصوص منطقه حفاظت شده البرز مرکزی، شمالی و زاگرس 

درحال اجرا می باشد.
درخصوص جمعیت خرس قهوه ای در ایران نیــز آمار قابل اتکایی وجود نــدارد، به طوری که 
برخی کارشناســان جمعیت خرس قهوه ای را ۵۰۰ تا ۲۰۰۰عدد برای کل کشور می دانند، که البته 
برخی فعالان زیست محیطی شــمار واقعی این گوشتخوار را در زیستگاه های ایران کمتر از این 

تعداد می دانند.
هرچه در مورد کم و زیاد تعداد خرس قهوه ای در ایران اختلاف نظر وجود دارد اما همه ناظران و 
فعالان زیست محیطی اجماع و اذعان دارند که حیات این گونه ارزشمند در ایران نیز چون دیگر 

نقاط جهان، در معرض تهدید و حتی انقراض قرار دارد.
تخریب زیستگاه ها و تعارض و تقابل با انســان مهمترین علت ها و عامل های تهدید خرس  در 
ایران و جهان به شــمار می رود به خصوص اینکه در حوزه زاگــرس جنگل های بلوط در حال از 
بین رفتن هستند، در دامنه البرز نیز جاده سازی، ویلاسازی و جنگل تراشی زیستگاه های این 

حیوانات را نابود کرده است.

عکس خبر

خبر روزخبــر

مدیرکل پزشکی قانونی اصفهان:

۱۰ درصد تلفات حوادث 
رانندگی مربوط به 
شهریورماه است

مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان گفت: 
فصل تابستان به ویژه شهریور پرحادثه ترین 
ماه ســال محسوب می شــود و ۱۰ درصد کل 
تلفات حوادث رانندگی پنج سال گذشته مربوط 
به همین ماه است. منصور فیروزبخت افزود: 
حوادث رانندگی پنج ســال گذشته)۱۳۹۸ تا 
۱۴۰۲( نشان می دهد که بیشترین آمار تلفات 
حوادث رانندگی در آخرین ماه تابســتان و در 
زمان اوج سفرهای تابستانی اتفاق می افتد و 
این موضوع دست کم در پنج سال گذشته نیز 
ثابت بوده اســت. وی ادامه داد: در سال های 
۱۳۹۸ تــا ۱۴۰۲ بــه طورکلــی ۵۴۱۴نفر در 
حوادث رانندگی اســتان اصفهان جان خود را 
از دســت دادند که از این تعداد ۵۶۵ نفر تنها 
در ماه شهریور جان باختند. مدیرکل پزشکی 
قانونی استان اصفهان اعلام کرد: در این پنج 
ســال کمترین آمار تلفات اســتان مربوط به 
شهریور۱۴۰۰ با ۹۳ نفر و بیشترین آمار مربوط 
به شهریور سال گذشته )۱۴۰۲( با ۱۳۷ جان 
باخته بود. فیروزبخت یادآور شد: مرگ روزانه 
۴.۴ نفر در تصادفات شــهریور سال گذشته 
استان ثبت شد و بر اساس آمار، تعداد تلفات 
ناشی از حوادث رانندگی در شهریور از ایام نوروز 
که با افزایش حجم سفرها مواجهیم نیز بیشتر 
است. وی افزود: به عنوان نمونه شهریور سال 
گذشــته، ۱۳۷ نفر در حــوادث رانندگی جان 
باختند که میانگین روزانه آن ۴.۴ نفر اســت، 
در حالی که آمار تلفات نوروز همان ســال ۵۷ 
نفر یعنی روزانه نزدیک به ۱.۷ نفر بود. مدیرکل 
پزشکی قانونی استان به مردم توصیه کرد که با 
توجه به قرار داشتن در ماه شهریور و تعطیلات 
این ماه، در ســفرهای خود نــکات ایمنی و 

توصیه های لازم را حین رانندگی رعایت کنند. 
به گزارش »ایرنا«، ســازمان پزشکی قانونی 
کشور نیز چندی پیش اعلام کرد: ۲۰ هزار و ۴۵ 
نفر سال گذشته در حوادث رانندگی جان خود را 
از دست دادند و این رقم در مقایسه با سال قبل 

از آن ۲.۸ درصد بیشتر بوده است.

مدیر روابط عمومی بیمارستان شریعتی از انجام عمل جراحی موفقیت آمیز ۱۲ ساعته مادر باردار که با سردرد و اختلال دید سر از اتاق عمل مغز و اعصاب درآورد، خبر 
داد و گفت: این مادر به زودی از بیمارستان مرخص می شــود. مجید باقرزاده در گفت وگو با »ایمنا« درباره جراحی تومور مغزی مادر باردار اظهار کرد: در بیمارستان 
دکتر علی شریعتی اصفهان خانم ۳۷ ساله باردار در هفته ۳۷ بارداری با سردرد و اختلال دید به بیمارستان مراجعه می کند و پس از بررسی اولیه بلافاصله به زایشگاه 
منتقل می شود. وی افزود: پس از معاینات تکمیلی و اطمینان از وضعیت مناسب جنین، مشاوره مغز و اعصاب و انجام MRI مشخص می شود، توده ای در مغز بیمار 
وجود دارد و مادر در فهرست مادران پرخطر وزارت بهداشت و سازمان بهداشت جهانی )WHO( و تحت مراقبت ویژه قرار می گیرد. مدیر روابط عمومی بیمارستان 
شریعتی اصفهان تصریح کرد: به گفته دکتر سیمین طالبی، متخصص زنان و زایمان به دنبال باز شدن کیسه آمنیوتیک، سزارین اورژانسی برای مادر انجام می شود و 
با تمهیدات ویژه کادر درمان نوزاد سالم متولد و به بخش نوزادان منتقل می شود. باقرزاده گفت: پس از تولد نوزاد، مادر آماده جراحی شده و طی یک جراحی ۱۲ ساعته 
توسط تیم متخصص جراح مغز و اعصاب به سرپرستی دکتر علیرضا فرید معیر، بیمار به ریکاوری و درنهایت به آی سی یو انتقال می یابد که پس از ۱۲ روز مراقبت 
شبانه روزی پزشکی و پرستاری، مادر با هوشیاری کامل به بخش جراحی اعصاب منتقل و در نهایت به زودی مرخص می شود. فاطمه حق نژاد، کارشناس پرستاری 
بیمارستان شریعتی اصفهان گفت: تیم جراحی مغز و اعصاب به سرپرستی علیرضا فرید معیر، متخصص جراحی مغز و اعصاب و سیمین طالبی، متخصص زنان 

و زایمان انجام عمل جراحی تومور مادر باردار و سزارین وی را بر عهده داشتند و حال عمومی مادر و نوزاد مساعد است.

نجات مادر باردار اصفهانی مبتلا به تومور مغزی در بیمارستان شریعتی

افزایش متکدیان خیابانی در اصفهان، معضلی که هنوز چاره اندیشی نشده

کاسبی بی دغدغه با فریب مردم



رقابت های جام جهانی ۲۰۲۴ فوتسال ازبکستان از ۲۴ شهریور با حضور ۲۴ تیم آغاز خواهد شــد و تیم ملی ایران در مرحله گروهی با فرانسه، ونزوئلا و گواتمالا 
هم گروه است. به گزارش »مهر«، ملی پوش پیشین فوتسال ایران گفت: من به این تیم خوشبین هستم. بازیکنان و کادرفنی خوبی داریم و همه این بازیکن ها 
شایستگی پوشیدن پیراهن تیم ملی را دارند. جواد اصغری مقدم افزود: بازیکنانی که به تیم ملی دعوت شدند بهترین ها هستند. شاید یک یا دو بازیکن بر اساس 
سلیقه هر مربی ممکن بود در این لیست تغییر کند اما باید به نظر ســرمربی احترام گذاشت و باید قبول کرد که این ۱۴ نفر بهترین های فوتسال ما هستند و هم 
تجربه و هم جوانگرایی در تیم در نظر گرفته شده است. وی در خصوص حریفان ایران در جام جهانی گفت: این بازی ها جهانی است و باید جهانی فکر کنیم. همه 
تیم ها برنامه ریزی کرده اند و با بهترین امکانات و شرایط پا به این مسابقات می گذارند و از شروع بازی ها کار سخت خواهد بود. حریفانی هم که در مرحله گروهی 
با آنها رو به رو هستیم حریفان قابل احترامی هستند اما در هر صورت ما ایرانیم و سرشار از تکنیک و تاکتیک هستیم. بازیکن پیشین تیم ملی گفت: باید ببینیم 
چه چیزی به این تیم داده ایم و در ازای آنچه چیزی را می خواهیم از تیم بگیریم و ورودی و خروجی را باید با هم بسنجیم و دخل و خرج ما باید با هم متناسب 
باشد. توقع داریم به فینال جام جهانی برسیم اما آیا به اندازه یک تیم فینالیست هزینه کرده ایم؟ اما بازیکنان ما با غیرت و تعصب می جنگند و تمام تلاش خود 

را می کنند. قابل قبول ترین نتیجه برای تیم این است که همه بازیکن ها با تمام تلاش بجنگند و همه توان خود را به کار بگیرند.

برخی توقع دارند بدون امکانات به فینال برسیم

اولین برد ضعیف ترین تیم دنیا!
سن مارینو برای نخستین بار در یک دیدار رسمی بالاخره طعم برد را چشید. به گزارش »ایسنا«، تیم 
ملی سن مارینو با نتیجه یک بر صفر لیختن اشتاین را در لیگ ملت های اروپا شکست داد. تنها گل این 
بازی را دقیقه ۵۳ نیکو سنسولی مهاجم ۱۹ ساله به ثمر رساند. برای سن مارینو، این یک اتفاق بزرگ 
است. آخرین پیروزی تیم ملی این کشور ۲۰ سال قبل در آوریل ۲۰۰۴ رخ داد که برابر لیختن اشتاین در 
یک بازی دوستانه به دست آمده بود. برای کشوری با جمعیت ۳۳ هزار نفر حالا این برد افتخار بزرگی 
است. در واقع این کشور برای اولین بار در یک بازی رسمی به برتری رسید. به گزارش اکسپرس، سن 
مارینو که در رده ۲۱۰ جدول رده بندی فیفا قرار دارد، توانست روند ۱۴۰ بازی بدون برد را قطع کرد. پس از 
این پیروزی، بازیکنان میزبان جلوی احساسات خود را نگرفتند و طوری به زمین هجوم آوردند و جشن 
گرفتند که گویی جامی را به دست آورده اند. هواداران به وجد آمده بودند و به شدت تیم شان را تشویق 

کردند. حالا سن مارینو یک پیروزی در یک بازی رسمی، ۵ تساوی و ۱۷۱ باخت دارد.

یک بازیکن در انگلیس با عطسه مصدوم شد
ویکتور آدبویخو، بازیکن شــاغل در لیگ دسته سوم انگلیس، به دلیل عطســه شدید از ناحیه کمر 
مصدوم شد .  به گزارش »ورزش ســه«، مصدومیت در فوتبال برای بازیکنان امری بدیهی است که 
معمولًا از برخوردهای فیزیکی ناشی می شود اما عجیب ترین نوع مصدومیت درباره بازیکنی است که 
با »عطسه« از ناحیه کمر آسیب می بیند! ویکتور آدبویخو، مهاجم بولتون واندررز، باشگاهی در لیگ 
دسته سوم انگلیس، به دلیل مصدومیت غیرمعمول ناشی از عطسه شدید، چند هفته ای از میادین دور 
خواهد بود. آدبویجو ۲6 ساله نیجریه ای پس از عطسه در قفسه سینه و کمر خود احساس درد می کند 
که باعث شد هفته گذشته در بازی جام اتحادیه فوتبال انگلیس نتواند تیمش را همراهی کند . سرمربی 
او در خصوص این مصدومیت عجیب گفت: »ویکتور از ناحیه کمر دچار مصدومیت شدیدی شده بود 
و عطسه باعث مصدومیت او شد. تَرَکی بین دنده هایش احساس کرد و امیدواریم که این فقط یک 

مشکل غضروفی یا عضلانی باشد، ویکتور پسر قوی ای است، حتی عطسه هایش هم قوی است!«

خشم چینی ها از برانکو؛ او را اخراج کنید!
رسانه های چینی بعد از شکست سنگین ۷ بر صفر مقابل ژاپن خواهان  اخراج برانکو ایوانکوویچ شدند.   
به گزارش »ورزش سه«، تیم ملی چین در انتخابی جام جهانی   ۲۰۲6 قاره آسیا در استادیوم سایتامای 
ژاپن به مصاف سامورایی ها  رفت و با شکست ســنگین و تاریخی ۷-۰ بدرقه شد.   چین که به تازگی 
برانکو را روی نیمکت خود نشانده  انتخابی جام جهانی را به بدترین شکل ممکن آغاز کرده است. ژاپن در 
 نیمه اول با اختلاف دو گل حریفش را شکست داد ولی تیم برانکو در  نیمه دوم کاملًا واداده بود و پنج گل 
هم در این نیمه دریافت کرد.  رسانه های چینی بلافاصله بعد از بازی به شدت به انتقاد از برانکو  پرداختند. 
آنها از فدراسیون فوتبال کشور خواستند هر چه سریع تر  حکم اخراج سرمربی کروات را به او تحویل 
بدهد. پیشنهاد آنها این  است که یا یانکوویچ به تیم ملی چین برگردد یا در صورتی  که بازگشت  سریع او 
غیرممکن باشد از مربیان چینی به عنوان سرمربی موقت  استفاده شود.  رسانه های چینی خاطرنشان 
کردند که باخت ۷-۰ سنگین ترین شکســت  تاریخ فوتبال این کشور است که به نام برانکو ثبت شد. 
 خبرگزاری رسمی شین هوا در یادداشتی خواهان اخراج فوری برانکو  شد. این خبرگزاری می گوید در 
صورتی که یانکوویچ فوراً برنگردد و روی  نیمکت تیم ملی چین ننشیند، فدراسیون باید سرمربی هایی 
مثل گائو  هونگو یا وو جینگویی را به عنوان مربی موقت منصوب کند تا درباره  سرمربی دائمی تصمیم 
بگیرد.  برانکو بعد از جام ملت ها جانیشن الکساندر یانکوویچ شد. او در ماه  مارس انتخابی جام جهانی 
را با تساوی ۲-۲ مقابل سنگاپور آغاز کرد و  در بازی برگشت موفق شد سنگاپور را در چین ۴-۱ شکست 
بدهد. اما  دوران بد برانکو از بعد از آن دو بازی آغاز شد. چین با برانکو مقابل  تایلند به تساوی رسید و 
سپس دو شکست پیاپی را تجربه کرد. چین  در ماه ژوئن مقابل کره ۱-۰ شکست خورد و پنجشنبه هم 

مقابل ژاپن با نتیجه   ۷ بر صفر در هم کوبیده شد.

خبر روز

انتقاد فدراسیون فوتبال از 
رفتار مدیران ورزش استان 

خراسان رضوی
مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال ایران 
گفت: برای میزبانی تیم ملی ایران در مشهد 
اقدام ویژه ای شــد اما برگزاری بازی در این 
ورزشــگاه میســر نشــد. امیرمهدی علوی 
درباره برگزاری بازی تیم ملــی فوتبال ایران 
و قرقیزستان در ورزشگاه فولادشهر اصفهان 
گفت: ابتــدا بایــد از هیئت فوتبال اســتان 
اصفهان، مدیران کارخانه ذوب آهن اصفهان 
و باشگاه ذوب آهن تشکر ویژه داشته باشیم 
که در یک ماه اخیر به جای نشســتن، طعنه 
زدن و تماشــا کــردن راه دیگــری را انتخاب 
کردند که آن هم تلاش برای تغییر و همچنین 
برنامه ریزی گسترده جهت میزبانی از تیم ملی 

این مملکت بود. 
مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال ایران 
افزود: در این مدت هم در ورزشگاه فولادشهر 
با یک تلاش دسته جمعی و پیگیری شبانه 
روزی اتفاقات خوبی نظیر نصب اســکوربورد 
HD، گیت های بلیت فروشی، شماره گذاری 
صندلی ها، تجهیز اتاق VAR، اتاق پزشکی و… 
رخ داد. وی در پاسخ به پرسشی در خصوص 
اظهارات مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان 
خراسان رضوی درباره برگزاری این دیدار در 
اصفهان تأکید کرد: وقتی باشگاه های استقلال 
و پرسپولیس به عنوان نمایندگان ایران به طور 
رسمی درخواست خود را بابت در اختیار گرفتن 
ورزشگاه امام رضا)ع( مشهد دادند به چه دلیل 
پاسخی به آنها داده نشد و مذاکره ای صورت 
نگرفت تا این دو باشــگاه از این اســتادیوم 
برای رقابت های لیگ نخبگان آسیا استفاده 
نکنند. این موضوع خیلی جای تعجب دارد. 
مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال ایران 
افزود: امیدواریم همتی که در استان اصفهان 
وجود داشت به صورت گســترده در همه جا 
اتفاق بیفتد. در بحث برگزاری بازی در مشهد 
رئیس، نایب رئیس و حتی سرمربی تیم ملی 
با مسئولان مختلف تماس و پیگیری داشتند 
اما برگزاری مسابقه در ورزشگاه امام رضا )ع( 

میسر نشد.

فوتبال جهان

عکس خبر

شادی احساسی 
رونالدو برای 

تاریخ سازی بزرگ
کریســتیانو رونالــدو، فوق ســتاره 
پرتغالی با گلزنــی در بازی تیم ملی 
کشورش مقابل کرواســی در لیگ 
ملت هــای اروپا، بــه ۹۰۰ گل زده در 
۱۲۳6 بــازی دوران حرفــه ای خود 
رسید. رکوردی که باعث شد رونالدو 
پس از گلزنی احساســاتی شــود و 

برای چند ثانیه گریه کند.

نایب قهرمان پرتاب نیزه پارالمپیک پاریس گفت: تمام تلاشم را کردم، اما ناراحتم 
که نتوانستم به مدال طلا برسم و نقره شد.

به گزارش »مهر«، علی پیروج پس از کســب عنوان نایب قهرمانی در مسابقات 
پرتاب نیزه پارالمپیک ۲۰۲۴ اظهار داشــت: خدا را شــکر که دســت پر به ایران 
باز می گردم و از کســب مدال خوشــحالم، اما از این هم ناراحتم که هموطن و 

پیشکسوت من، سجاد نیک پرست نتوانست مدال بگیرد.
وی در مورد ســطح رقابت هــا گفت: کیفیت مســابقات خیلی بالا بــود و رقیب 
بریتانیایی خیلی خوب پرتاب کرد، اما من هم کوتاه نیامدم و توانستم رکورد خودم 
را بهبود ببخشم و نقره بگیرم. پیروج در مورد عملکرد حریف بریتانیایی عنوان کرد: 
ورزشکار بسیار با کیفیتی بود و رکورد جهان را دو بار جابه جا کرد. من هم تا لحظه 

آخر تمام تلاش خودم را کردم، اما حقیقتاً ناراحتم که چرا نتوانستم طلا بگیرم.

نایب قهرمان پرتاب نیزه پارالمپیک پاریس: 

ناراحتم که نتوانستم مدال طلا بگیرم

گزارش»زاینده رود« از متن و حواشی دیدار ایران- قرقیزستان

و خلاصه که زمین کجه...!

»فوتبال ایران فقط شده حاشیه« این را مهدی طارمی  مرضیه غفاریان
می گوید. مهاجم تیم ملی ایران پربیراه هم نمی گوید. 
بهترین شاهد بر مدعای او هم اینکه پنجشــنبه شب و در اولین هفته از بازی های 
مسابقات مقدماتی جام جهانی ۲۰۲6 در قاره آسیا حواشی بازی تیم ملی در برابر 
قرقیزستان داغ تر از خود مسابقه بود. شوت مهاجم شماره ۷ قرقیزستان به دروازه 
بیرانوند در دقیقه 8۴ که با عکس العمل خوب گلر تیم ملی ایران مهار شــد نقطه 
شروع این حواشی بود؛ همان دقیقه ای که شعارهای تند برخی از هواداران حاضر 
در ورزشگاه فولادشهر علیه امیر قلعه نویی سکوت این استادیوم را در دقایق پایانی 
بازی در هم شکست. درست در زمانی که نزدیک بود تیم ملی ایران بازی برده را با 

تساوی عوض کند.
شاگردان قلعه نویی در فولادشهر و در حضور ۱۲ هزار و ۷۷ تماشاچی با اینکه موفق 
به برتری یک بر صفر در برابر قرقیزستان شدند اما نتواستند آنچنان که باید و شاید 
دل هواداران حاضر در ورزشگاه را به دست آورند تا موج انتقادات همچون همیشه 
بیش از همه به سوی سکاندار تیم ملی روانه شده و ســپس متوجه شاگردان او 
شود. همین موضوع باعث شد تا کنفرانس خبری پس از این بازی به جای پرداختن 
به مســائل فنی بازی صرف پاســخگویی ژنرال و کاپیتان تیم ملی به معترضان 
شود که در این بین »زمین« کلید واژه ســخنان آنها بود. زمینی که به زعم بهترین 
بازیکن میدان، کیفیت چمن آن »افتضاح« بود. زمینی که به ادعای علی دهقانی، 
سرپرست دپارتمان مسابقات بین المللی فدراسیون فوتبال ظرف ۳۵ روز از حالت 
غیرملی به بین المللی رســیده بود و ناظران AFC در خصوص آمادگی آن در این 

مدت کم گفته بودند که در این ورزشگاه »معجزه« رخ داده است.

اما با همــه اینها مهدی طارمی، تنهــا بازیکنی که در دیدار ایران- قرقیزســتان در 
ورزشگاه فولادشهر پایش به گلزنی باز شــده بود اعتقاد داشت چمن این 
ورزشــگاه افتضاح بوده است. ســتاره ایرانی اینترمیلان که این روزها با 
درخشش خود در سریA ایتالیا به یکی از مهره های کلیدی تیم سیمونه 
اینزاگی تبدیل شده و همچون همیشــه توجه ها را به خود جلب کرده اما 

در نبرد نخســت تیم ملی ایران در بازی های مقدماتی جام جهانی 
)آسیا( اگرچه گل زد و اگرچه بهترین بازیکن میدان معرفی 

شد اما نشانی از مهاجمی که در سطح اول فوتبال اروپا 
می درخشد، نداشــت. طارمی در این باره و در پاسخ 
به »زاینده رود« با تأکید بــر اینکه »اگر چمن خوب 
نباشد نمی شود فوتبال بازی کرد«، گفت: »می توانید 
به من اعتماد کنید؟ قبول دارید که یکسری چیزها 
را در اروپا بیشــتر دیده ام؟ ما تاکتیــک داریم و 
می خواهیم روی زمین بازی کنیم؛ اما باید کیفیت 

زمین خوب باشد.« 
مهاجم اول تیم ملی ایران جذاب و تماشاگر پسند 
نبودن بازی ملی پوشان در دیدار پنجشنبه شب 
را هم معطوف به بد بودن زمین دانست و گفت: 
»وقتی شــما به عنوان بیننده می خواهید بازی 
خوب ببینید، باید کیفیت زمین خوب باشد. اگر 
اینطور نباشد تیم های اروپایی هم نمی توانند بازی 

کنند؛ این را شــما از من بپذیرید. ما هم بخاطر این 
می گوییم که مردم از فوتبال لذت ببرند. حرف شما درست است، 
ولی باید امکاناتش باشد. شما یک زمین خوب پیدا کنید تا ما با 
قرقیزستان بازی کنیم؛ مگر ما با قرقیزستان در کافا بازی نکردیم 

و ۵ گل نزدیم؟ چه فرقی با الان دارد؟!«
جالب تر آنجاست که طارمی در آغاز سخنان خود در این نشست 
خبری با اشاره به اینکه »نمی خواهیم خودمان را با کسی مقایسه 
کنیم، ولی در باشگاه های ایران چه امکاناتی برای بازیکنان فراهم 
می کنید؟ زمین دارید؟ امکانات سخت افزاری دارید؟ چه چیزی 
به بازیکنان داده اید که از آنها پیشرفت می خواهید؟ فقط حاشیه! 
فقط و فقط حاشیه!« گفت که »به ما می آیند و می گویند که بگویید 

زمین خوب اســت. تا کی بگوییم خوب اســت؟ چه چیزی خوب 
اســت؟ این زمین با زمانی که امیر قلعه نویی بازی می کرد یک مدل 

است؛ یعنی هیچ پیشرفتی نشده و بدتر هم شده است!«

ژنرال هم در تأیید حرف های کاپیتان خود علیرغم تشــکر از مدیریت باشــگاه و 
کارخانه ذوب آهن و اشــاره به اینکه آنها »مثل سرباز وطن تلاش کردند«، 
تأکید کرد: »شرایط زمین در حد ملی نبود، فوتبال زمین صاف و مخملی 
می خواهد که بازیکنان بزرگ توانایی های شــان را نشان دهند.« امید 
نورافکن سرباز- بازیکن تیم ملی ایران هم در گفتگو با خبرنگاران پس 
از بازی از کیفیت زمین ورزشــگاه فولادشهر ابراز نارضایتی کرد و 
با اذعان به اینکه تلاش های زیادی برای آماده ســازی این 
ورزشگاه شــده، تأکید کرد: »اما شرایط چمن مناسب 

نبود.«
اینها همه در حالی اســت که مدیرعامل باشگاه 
ذوب آهن پس از این بازی و در جمع خبرنگاران 
با اشــاره به اینکه »بضاعت همین اســت، تمام 
زورمان را زدیم که شرایط بهتری فراهم کنیم« در پاسخ به 
این انتقادات گفت: » اگر کم و کاستی بود حق با شماست، 
اجازه دهید که تیم خودم در این زمین بازی کند و تمرین 
کند، تیم من ۵ روز است آواره است.« نیما نکیسا در ادامه 
با تأکید بر اینکه »دنبال مقصر نگردید«، گفت: »بهترین 
مهندس چمن روی ورزشگاه ما کار می کند. ورزشگاهی 
که اجازه برگزاری مسابقات داخلی را نداشت الان مجوز 
A فیفا گرفته است. در نهایت اگر بضاعت من در اندازه 

کرامت دوستان نیست عذرخواهی می کنم.«
نکیسا تصریح کرد: »تا همینجا تلاش های زیادی کردیم 
که بازی را برگزار کنیم. اگر توانستم تا پیش از بازی با قطر 
زمین را آماده کنم خوب است، اگر نتوانستم آماده کنم باید 

در کشور دیگری بازی کنیم.« 
اما مســئول برگزاری مســابقات بین المللی فدراسیون 
فوتبال در واکنش به این موضوع با »اشــتباه« دانستن 
»حرف برگزاری بازی در کشــور ثالــث«، گفت: »این 
یعنی به AFC باید بگوییم لایسنســی کــه به ما دادید 
الکی بوده!« دهقانی افزود: »حیثیت آدم زیر سئوال 
می رود و توهینی بالاتر از این نیست که میزبانی را از 

ما بگیرند.« 
فارغ از اینکه کیفیت چمن ورزشــگاه فولادشهر آیا 
همانطور که ژنرال و شاگردانش مدعی بودند 
در حد بازی ملــی نبود و یا اینکــه به گفته 

مدیرعامل ذوب آهن و  مســئولان فدراســیون و ناظران AFC  شرایط برگزاری 
دیدارهای بین المللی را داشــت و یا اینکه کیفیت این زمین چقدر در بازی ملی 
پوشان ایرانی  تأثیرگذار بود، جالب آنجاست که سرمربی قرقیزستان پس از بازی 
در کنفرانس خبری خود هیچ گلایه ای از چمن ورزشگاه نکرد و آمار و ارقامی که 
پس از این بازی از سوی ســایت کنفدراسیون فوتبال آســیا منتشر شده نشان 
دهنده آن است که ملی پوشان ایرانی اگرچه در مالکیت توپ در این بازی ) 6۷.۱ 
درصد( از حریف خود پیش بودند، اگرچه ۲۰ بار به دروازه مهمان شوت کردند اما 
آنچنان که از تیم ایران انتظار می رفت در فاز هجومی موفق عمل نکردند. چنانکه 
طبق همین آمار که توسط سایت AFC انتشار یافته سربازان قلعه نویی ۳ شوت 
در چهارچوب داشــته اند اما شاگردان »ماکسیم لیسیتســین« ۷ بار توپ را به 
سمت دروازه بیرانوند شوت کرده اند که در این بین 6 شوت آنها در چهارچوب بوده 
است. این در حالی است که هم ملی پوشان ایرانی و هم ملی پوشان قرقیزستان 
در طول ۹۰ دقیقه این بازی تنها ۳ بار از روی نقطه کرنر توپ را روانه سنگر حریف 
کرده اند. اما با همــه اینها ژنرال در واکنش به انتقــاد »زاینده رود« در خصوص 
بازی کسل کننده شاگردانش و موفق نبودن آنها در ارائه بازی هجومی با کنایه به 
خبرنگار این روزنامه که »شما خودتان فوتبال بازی کرده اید؟« و با اشاره به اینکه 
این ســئوال »جالب و فنی نبود)!(«، عنوان کرد: »شما فوتبال هجومی را در چه 
چیزی می بینید؟ به تیر زدیم، تک به تک داشتیم و مالکیت توپ نیز در اختیار ما 
بود. چند ضربه کاشته گرفتیم؟ مگر تک به تک نداشتیم؟ آیا علی قلی زاده در سه 
قدم دروازه توپ را به بالا نزد؟ وقتی یک تیم ایجاد موقعیت می کند، بازی ترکیبی 

انجام می دهد و توپ به تیر می زند جزو بازی نبود؟!«

شنبه  ۱۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۳ ربیع الاول ۱۴۴۶ / ۷ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۹



منطقه۷اصفهانبهاستقبالماهمهرمیرود
مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان اظهار کرد: هماهنگی ها و جلساتی درباره بررسی اقدامات ستاد مهر 
شهرداری اصفهان در محدوده منطقه ۷ این کلان شهر صورت گرفته است، همچنین با این اقدامات 
این منطقه به طور رسمی به استقبال ماه مهر می رود. مهدی سلطان آقایی در گفت وگو با »ایمنا« با 
اشاره به تصمیم ها و مصوبه های مقرر شده منطقه ۷ کلان شهر اصفهان افزود: قرار است طبق روال 
سال های گذشــته هرس درختان مقابل چراغ های راهنمایی، تابلوها و محدوده گذرگاه های عابر 
پیاده، همچنین شست وشوی تابلوها و علائم انتظامی و خط کشی های عابر پیاده مجاور مدارس 
توسط اداره خدمات شهری منطقه انجام شود. وی تأکید کرد: اجرای عملیات لکه گیری آسفالت 
در خیابان ها و تعمیرات و پیاده روها و مناسب ســازی گذرگاه های عابر مجاور مدارس توسط اداره 
عمران انجام می شود، ســلطان آقایی گفت: تجهیز مدارس به ایستگاه های پارک دوچرخه، انجام 
خط کشی های عابر پیاده و طولی، نصب تابلوهای عبور دانش آموزان مقابل مدارس و ایمن سازی 
معابر از اقدامات دیگر این منطقه در راستای اســتقبال از ماه مهر است که توسط اداره حمل ونقل 
و ترافیک انجام می شــود. وی با بیان اینکه هماهنگی اقدامات مورد نیــاز از طریق اداره آموزش و 
پرورش ناحیه ۴، فرماندهی ایستگاه شــماره ۷ پلیس راهور و اداره حمل ونقل و ترافیک منطقه و 
تهیه چک لیست مشترک انجام می شود، ادامه داد: برنامه های معاونت حمل ونقل ترافیک جهت 
مدیریت و رفع گلوگاه های موقت ناشی از ترافیک ســاعت تعطیلی مدارس در سال جاری انجام 
می شود. سلطان آقایی گفت: تمهیداتی برای سرویس فوق العاده و جابه جایی دانش آموزان نیز باید 
توسط معاونت حمل ونقل و ترافیک و شرکت واحد اتوبوسرانی انجام شود. وی افزود: در راستای 
ارتقای ایمنی تردد دانش آموزان و کاهش معضلات ترافیک نیاز به همکاری مدیران مدارس برای 
هدایت و جاگیری سرویس های دانش آموزان قبل از تعطیلی دانش در داخل مدارس داریم که در 
این راستا مقرر شده است با هماهنگی اداره تاکســیرانی و اداره آموزش و پرورش بررسی و اقدام 
شود. مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان گفت: با محوریت اداره ترافیک و اداره خدمات شهری منطقه 
کار ویژه ای در تعدادی مدرسه بین پنج تا ۱۰ مدرسه، رنگ آمیزی درِ ورودی، زیباسازی و گل کاری 

انجام خواهد شد.

یکسوممساحتمنطقه۱۴اصفهاندرگیربافتهای
فرسودهاست

مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان گفت: این منطقه با بیشترین میزان بافت فرسوده در سطح شهر، 
با چالش های متعددی از جمله معابر باریک، بافت های ناکارآمد و خطر گسترش ساخت وسازهای 
غیراصولی روبه رو اســت. محمدمهدی کریمی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اینکه منطقه ۱۴ 
شهرداری اصفهان بیشترین میزان بافت فرسوده را نسبت به سایر مناطق این کلان شهر دارد، اظهار 
کرد: مساحت بافت فرسوده مصوب در این منطقه بیش از ۳۱۲ هکتار است که حدود ۳۰ درصد از 
کل محدوده را شامل می شود، یعنی به عبارتی، یک سوم از مساحت منطقه ۱۴ درگیر بافت فرسوده 
است که این امر موجب بروز مشکلات متعددی نظیر بافت های ناکارآمد، ریزدانه ها و معابر باریک و 
نامناسب شده که از جمله بزرگ ترین چالش های این منطقه محسوب می شوند. وی افزود: بررسی 
نقشه این محدوده نشان می دهد که تنها خیابان های ایمان و فلاطوری از بافت فرسوده مستثنی 
هســتند؛ اما در ســایر بخش های منطقه، بافت فرسوده غالب اســت. مدیر منطقه ۱۴ شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: نکته نگران کننده دیگر این اســت که در بعضــی محله ها همچنان بافت های 
ناکارآمد در حال شکل گیری است؛ به عنوان مثال خیابان شهید شاکر نمونه ای از این مناطق است 
که تهدید جدی به شمار می آید. کریمی ادامه داد: علاوه بر این، بسیاری از اراضی که در حریم شهر 
واقع شده است، پیش تر زمین های کشــاورزی بوده که به دلیل کمبود آب برای کشت در معرض 
ساخت وسازهای غیرقانونی و غیراصولی قرار دارد، بنابراین این روند می تواند منجر به شکل گیری 

حاشیه نشینی و در نهایت ایجاد مناطق حلبی آباد شود.

معماری پایدار یا معماری سبز طراحی هوشمندانه ای برای صرفه جویی 
حداکثری در اســتفاده از انرژی آب، برق و دیگر منابع در ساختمان ها 
است؛ ساخت این ساختمان ها یک ایده کاربردی برای کاهش آلودگی 
هوا است، اما مضاعف شدن هزینه ها برای مالکان، موجب بی رغبتی آن ها 

به این نوع معماری شده است.
به گزارش »ایمنا«، اگرچه با توجه به تعاریف موجود، مفهوم ساختمان 
سبز به ساختمان پایدار، بسیار نزدیک است، در ساختمان سبز و انرژی 
صفر، تأکید بیشتر بر محیط زیست و مصرف انرژی است، در حالی که در 
ساختمان پایدار به جز ملاحظات زیست محیطی و مصرف انرژی، اصل 

طراحی ساختمان برای انسان را نیز باید در نظر گرفت.
در این حالت، چنانچه نیازهای انســان ها به عنوان عنصر شکل دهنده و 
تداوم بخش این اکوسیستم لحاظ نشــود، حتی با وجود معیارهایی از 
جمله کاهش مصرف انرژی و مسائل زیست محیطی، ساختمان پایدار، 
بدون اســتفاده خواهد ماند و مفهوم خود را از دست خواهد داد. در نگاه 
واقع بینانه، هر چند پیشروی به سوی احداث ساختمان پایدار و مبتنی 
بر اکوتک )بوم شناسی با استفاده از فناوری های نوین( همراه با مصرف 
بهینه انرژی و شرایط اقلیمی، یک ضرورت اســت، اما برای کشورهای 
در حال توسعه همچون ایران که با وجود مصرف بالای انرژی نسبت به 
متوسط جهانی، هنوز الگوهای رایج و ســنتی ساخت وساز در آن، غالب 
است، این امر در کوتاه مدت، چندان مقدور نیســت که دلیل اصلی آن، 
ضعف های موجود در زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری، در حوزه 

ساخت وساز از منظر فرهنگی، اجرا و نظارت است.

آسانسازیمسیرساختساختمانهایسبزدراصفهان
نایب رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« اظهار 
می کند: ساختمان های سازگار با محیط زیست یک موضوع مهم است 
و تمام دســتگاه ها برای رعایت تمام موارد و کمترین اســتفاده از منابع 
تجدیدناپذیر، باید تشویقاتی را در دستور کار قرار دهند. سیدامیر سامع 
افزود: لایحه مربوط به تشویق و ترویج ساختمان های سازگار با محیط 
زیست یکی از موضوعاتی است که در جلســه کمیسیون تلفیق شورای 

اسلامی شهر مطرح شد.
وی تأکید می کند: شرایط و روش هایی را مشخص می کنیم تا تشویقاتی 
برای ســاختمان های کم مصرف در نظر بگیریــم، همچنین بعضی از 

شرکت های خدمت رسان نیز اقداماتی را در این حوزه انجام داده است.
ســامع می گوید: شــهرداری ایــن کلان شــهر لایحــه ای در خصوص 
ساختمان های سازگار با محیط زیست را به شورای اسلامی شهر تحویل 

داد که به نفع شهر و شــهروندان بوده اســت. ۵۰ درصد عوارض تراکم و 
زیربنا برای این ساختمان ها در دفترچه بهای خدمات و عوارض در نظر 
گرفتیم. وی خاطرنشان می کند: در ساختمان های شهر شاهد بیش از 
۳۰ درصد معادل ۳۰۰ مگاوات برق مصرف بی رویه انرژی در موتورخانه ها 
و سیستم های آب و بخش های مختلف استفاده از برق برای روشنایی 
هستیم و این یک عدد قابل توجه است. سامع می گوید: همچنین این 
موضوع مورد توجه شــهرداری این کلان شهر و شورای اسلامی شهر قرار 
گرفته است، از این رو با این آیین نامه، شهروندان، سازندگان، طراحان، 
مشاوران، تولیدکنندگان تجهیزات مرتبط با کاهش مصرف آب و انرژی 
تشویق می شود تا ساختمان هایی را بسازند که بیشترین انطباق با شرایط 

محیط زیستی را دارد.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید می کند: ساختمان هایی 
که در حوزه مصرف انرژی صرفه جویی می کند و ســطوح ســبز زیادی 
داشته باشــد، همچنین مقررات ملی ســاختمان در عایق بندی و در و 
پنجره، موضوع پسماند و استفاده از انرژی های تجدیدپذیر را رعایت کند، 

امتیازاتی را دریافت می کند.

شهرداریاصفهان؛حامیساختمانسبز
معاون معماری و شهرسازی شــهردار ی اصفهان به »ایمنا« می گوید: 
شهرداری اصفهان به عنوان سازمانی پیشــرو در کشور و با هدف ترویج 
فرهنگ زندگی ســالم در محیط سالم، به شــهروندانی که برای ارتقای 
کیفیت ساختمان خود از معیارهای ساختمان سازگار با محیط زیست 

)سبز( استفاده کنند، مشوق های ویژه اعطا می کند.
سیدمرتضی حســام نژاد با بیان اینکه یکی از مشوق های مذکور اعطای 
تخفیف ویژه در هزینه پروانه ساخت )برای تعداد محدود( است، اضافه 
می کند: این مشــوق ویژه بدون پرداخت نقدی عوارض و مازاد بر دیگر 
تخفیف های مناسبتی تنها به شهروندان اصفهانی که زودتر برای ارتقای 
کیفیت ســاختمان خود تصمیم گرفته باشــند و با بهترین روش های 

مهندسی اقدام به احداث ساختمان سبز کنند، اعطا خواهد شد.
وی تأکید می کند: مالکان و ســازندگان ســاختمان ها و مجتمع های 
مسکونی، تجاری، اداری و تفریحی به واسطه همراهی با این طرح و لحاظ 
معیارهای ساختمان سبز )سازگاری با محیط زیست( در ساختمان های 

خود، از مشوق ها و مزایای ویژه ای برخوردار خواهند شد.
حسام نژاد می گوید: تمام مزیت های انجام این دستورالعمل ها در درجه 
نخست متعلق به ساکنان و سازندگان این ساختمان ها است و در درجات 
بعدی همه شهروندان از وجود این ساختمان های سازگار با محیط زیست 

)سبز( در شــهر بهره خواهند برد. وی ادامه می دهد: علاقه مندان برای 
دریافت اطلاعات بیشتر با دبیرخانه مشــترک طرح حمایت از توسعه 
ساختمان سازگار با محیط زیست به نشانی خیابان ۲۲ بهمن، مجتمع 
اداری امیرکبیر، اداره مدیریت شهری شهرداری اصفهان مراجعه کنند یا 

با شماره ۳۲۶۵۹۹۹۱ تماس بگیرند.

نهادینهکردنساختمانهایســبزدرایرانمدتزمانزیادیلازم
دارد

رئیس بخش انرژی و نور مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی در 
گفت وگو با »ایمنا« اظهار می کند: در سایر کشورها ساختمان های سبز 
حکم تشویقی دارد و فرهنگ ســازی هایی در رابطه با این ساختمان ها 

صورت می گیرد.
بهروز محمدکاری با بیان اینکه در همه کشورها نهادهای دولتی پیشگام 
چنین اقداماتی هســتند، ادامه می دهد: چند ســالی است که رویکرد 
ساختمان سبز را برای ســاختمان های دولتی پیگیری کرده ایم، اما به 

نتیجه ای نرسیده ایم.
رئیس بخش انرژی و نور مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی با بیان 
اینکه یکی از مؤلفه های ساختمان های سبز موضوع انرژی است، تأکید 
می کند: در صورتی که موضوع انرژی به درستی رعایت نشود، دستیابی به 
ساختمان های سبز نیز با مشکلاتی روبه رو می شود، همچنین توجه به 
ساختمان های سبز نوعی فرهنگ سازی است و می دانیم که پیاده سازی 
این فرهنگ روی تمام ساختمان ها زمان زیادی را لازم دارد. وی می گوید: 
طرح ساختمان های سبز در شهرهای مختلف کشور به صورت پایلوت در 
حال اجراســت، اما برای نهادینه کردن این موضوع راه طولانی در پیش 
داریم. در این راستا با تعدادی از پروژه های پایلوت در حال فرهنگ سازی 
برای این موضوع هستیم. محمدکاری خاطرنشان می کند: نهاد متولی 
واحدی برای موضوع انرژی و محیط زیست در رابطه با ساختمان سازی در 
کشور وجود ندارد و این موضوع دستیابی به اهداف را با مشکلاتی روبه رو 
می کند، همچنین شورای محیط زیست و شورای انرژی تصمیمات کلی 

در رابطه با ساختمان ها می گیرد.

با مسئولان
شنبه۱۷شهریور۳/۱۴۰۳ربیعالاول۷/۱۴۴۶سپتامبر۲۰۲۴/شماره۴۱۶۹

عضو شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: توسعه 
ساخت وســاز وابســته به سیاســت های دولت و 
مدیریت محلی است ، از این رو دولت باید با کاهش 
هزینه های مصالح ساختمانی، مالیات، دارایی ها 
و بروکراسی های اداری، شــرایطی را فراهم کند تا 
مردم خانه دار و سازندگان به سرمایه گذاری در این 

حوزه تشویق شوند.
محمدرضا فلاح در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به 
مسائل مرتبط با ساخت وســاز و توسعه مسکن در 
شهرها و روســتاها اظهار کرد: توسعه ساخت وساز 

وابسته به سیاســت های دولت و مدیریت محلی 
است. وی افزود: شوراهای شــهر به عنوان پارلمان 
محلــی، اگرچــه در سیاســت گذاری های دولت 
دخالتی ندارنــد، اما پیشــنهادات و پیگیری هایی 
برای همراهی سیاست های دولتی در راستای رونق 

ساخت وساز ارائه داده اند.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد: دولت 
باید با کاهــش هزینه های مصالح ســاختمانی، 
مالیات، دارایی ها و بروکراسی های اداری، شرایطی 
را فراهم کند تا مردم خانه دار شــوند و سازندگان به 
ســرمایه گذاری در این حوزه تشــویق شوند. فلاح 
گفت: برای احیای بافت های فرسوده باید تسهیلات 
واقعی و عملی به مردم و ســازندگان ارائه شود؛ نه 
اینکه این تسهیلات در حد حرف و شعار باقی بمانند.

وی با اشــاره به اقدامات مدیریت شــهری ادامه 
داد: مدیریت شــهری در حد توان خود بسته های 
تشویقی از جمله ۳۵ درصد تخفیف در صدور پروانه 
ساختمانی برای سازندگان در نظر گرفته است، اما 
مشــکل از جایی شروع می شود که ســازندگان به 
نظام مهندســی و بیمه تأمین اجتماعی می رسند 
که چندین برابر شــهرداری از آن ها هزینه دریافت 
می کنند، بدون اینکه تخفیف یا تسهیلاتی برایشان 
در نظر گرفته شــود. عضو شــورای اســلامی شهر 
اصفهان خاطرنشــان کرد: این موانع موجب کندی 
ساخت وساز و کاهش انگیزه در سازندگان و مردم 
می شود. فلاح گفت: خواستار ورود جدی وزارت راه 
و شهرسازی برای جلوگیری از هزینه های گزاف نظام 

مهندسی و رفع موانع موجود هستیم.

 عضو شورای شهر اصفهان:

توسعهساختوسازوابستهبهسیاستهایدولتومدیریتمحلیاست

نمای۳۶۰درجه؛ابزارینوینبرایبرنامهریزیدر
بافتتاریخیاصفهان

مدیرکل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان نمای ۳۶۰ درجه را ابزاری نوین برای 
برنامه ریزی در بافت  تاریخی اصفهان دانست و گفت: دسترسی به تصاویر به روز و دقیق می تواند به طور 
قابل توجهی در تصمیم گیری های برنامه ریزی شهری مؤثر باشد. سعید صادقانی در گفت وگو با »ایمنا« 
با اشاره به تصویربرداری ۳۶۰ درجه، تهیه مدل سه بعدی بر اساس تصویربرداری با پهپاد و تبدیل نقشه 
فتوگرامتری محدوده فرهنگی تاریخی کلان شهر اصفهان اظهار کرد: نمای ۳۶۰ درجه ای که هم اکنون 
تهیه شده است، این امکان را می دهد که افراد به طور کامل در فضای تاریخی و بافت آن قرار گیرند. وی 
افزود: این تجربه به کاربران فضای مجازی اجازه می دهد تا این فضاها را به دقت لمس کنند، اگرچه 
این تصاویر به نوعی به روزرسانی شده اند، اما نکته اصلی دیدگاه جدیدی است که به مدیریت شهری 
برای برنامه ریزی ارائه می شود. مدیرکل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: در برنامه ریزی شهری، گاهی ممکن است بدون حضور فیزیکی در محل اقدام به برنامه ریزی کنیم، 
هرچند بازدیدهای حضوری از محله ها مهم است، اما دسترسی به تصاویر به روز و دقیق می تواند به طور 
قابل توجهی در تصمیم گیری های برنامه ریزی شهری مؤثر باشد. صادقانی با تأکید بر اینکه یکی از نکات 
مهم در نظام برنامه ریزی، تسلط بر محیط است، بیان کرد: مدیران باید محیط را ببینند و با آن آشنا شوند، 
زیرا در طول فرایند برنامه ریزی، ممکن است نیاز به بازدید مجدد از محل باشد و این تصاویر سه بعدی 
می تواند ابزار مفیدی برای این منظور باشد و مورد استفاده قرار گیرد. وی ادامه داد: این تصاویر علاوه بر 
کمک به مدیریت شهری، می تواند به عنوان یک ظرفیت برای توسعه گردشگری مجازی در بافت های 
تاریخی مورد استفاده قرار گیرد. مدیرکل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان اضافه 
کرد: ما بخشی از این بافت های تاریخی را برای این پروژه تهیه کرده ایم، البته این پروژه به صورت پایلوت 
انجام شده است و اگر تصمیم بگیریم که کل شهر اصفهان را با این نمایش سه بعدی پوشش دهیم، 

باید نتایج و بازخوردهای آن را نیز بررسی کنیم تا ببینیم چه تأثیری خواهد داشت.

مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان:

ورودیفضاهایبیدفاعمنطقه۳اصفهانرامسدودکنیم
مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان گفت: در تلاش هستیم گلوگاه ها و معابری که امدادرسانی در آن دشوار 
است را باز کنیم و ورودی فضاهای بی دفاع را که مکان دنجی برای افراد معتاد شده است، مسدود کنیم.  
روح ا... ابوطالبی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در بافت های تاریخی و فرسوده، خانه هایی وجود دارد 
که میراث فرهنگی آن ها را ستاره دار کرده است؛ این بافت ها مخروبه شده اند و مالک ارزشی برای آن 
قائل نیست و تلاشی در راستای دریافت پروانه برای ملک خود نمی کند، به همین دلیل بافت ها تبدیل 
به مخروبه و فضای بی دفاع شهری شده است. وی با بیان اینکه با توجه به تفاهم نامه ای که با میراث 
فرهنگی صورت گرفته است، هر هفته از محله هایی در سطح منطقه بازدید میدانی داریم و بعضی موارد 
را صورت جلسه می کنیم تا بافت های فرسوده ای که نیاز به مرمت دارد، در دستور کار قرار گیرد، افزود: 
در تلاش هستیم گلوگاه ها و معابری که امدادرســانی در آن دشوار است را باز کنیم و ورودی فضاهای 
بی دفاع را که مکان دنجی برای افراد معتاد شده است، مسدود کنیم تا امنیت برای منطقه و اهالی آن 
برقرار شود.  مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان تصریح کرد: در بعضی بافت های تاریخی و فرسوده به 
علت اینکه تحت حوزه استحفاظی میراث فرهنگی اســت، شهرداری قابلیت تخریب و آزادسازی آن 
را ندارد، بنابراین در محله هایی همچون »پامنار«، گلوگاه ها و بن بســت هایی وجود دارد که دسترسی 
خودروهای امدادرسان همچون اورژانس و آتش نشانی را به این معابر دشوار می کند.  ابوطالبی تأکید 
کرد: بافت های فرسوده و فضاهای بی دفاع زیبنده مرکز شهر اصفهان نیست، اما هم اکنون در محله های 
قدیمی و با سابقه این کلان شهر بافت های فرسوده و فضاهای بی دفاعی وجود دارد که شرایط خوبی 
ندارد، بنابراین هر اندازه بتوانیم بافت های فرســوده و فضاهای بی دفاع شهر را به حداقل برسانیم، به 

شهر و شهروندان کمک کرده ایم.

خبر روزاخبار

»پردیسخانوادهمحور
سودان«رونقبخشمنطقه

۱۴اصفهان
مدیر منطقــه ۱۴ شــهرداری اصفهان گفت: 
پروژه ای به مساحت ۴.۵ هکتار تحت عنوان 
»پردیس خانواده محور سودان« شامل فضای 
ســبز تفرجگاهی بزرگ در حال اجرا اســت 
و تأثیر مثبتی بــر رونق ایــن منطقه خواهد 
داشــت. محمدمهدی کریمی در گفت وگو با 
»ایمنا« با اشاره به اینکه منطقه ۱۴ شهرداری 
اصفهان کمترین میزان فضای سبز تفرجگاهی 
را در ســطح این کلان شــهر دارد، اظهار کرد: 
از نظر کلی در فضای ســبز جایــگاه پایینی 
نداریم، اما کمبود فضای سبز تفرجگاهی در 
این منطقه کاملًا مشهود اســت. وی افزود: 
فضای سبز تفرجگاهی از نظر مدیریت شهری 
به فضاهایی اطلاق می شــود که مردم برای 
تفریح، شب نشــینی و اســتفاده عمومی به 
آنجا می روند؛ به عبارتــی، همان پارک هایی 
که مردم به صورت روزمره از آن ها اســتفاده 
می کننــد. وی تصریــح کرد: در این راســتا، 
پروژه ای به مساحت ۴.۵ هکتار تحت عنوان 
»پردیس خانواده محور سودان« تعریف شده 
است؛ این پروژه شامل مجموعه ای بزرگ از 
فضای سبز تفرجگاهی اســت که در منطقه 
۱۴ اجرا می شــود و تأثیر مثبتی بر رونق این 
منطقه خواهد داشــت. کریمی ادامه داد: در 
این پردیس خانواده محور، امکاناتی همچون 
فرهنگ سرا، سالن آمفی تئاتر، وسایل بازی 
و فضاهای مناســب برای خانواده ها در نظر 
گرفته شده که بیشــتر مساحت آن به فضای 
ســبز تفرجگاهی اختصاص دارد. وی اضافه 
کرد: این پردیس در مجــاورت محله عمان 
ســامانی واقع شده اســت که پرتراکم ترین 
محله منطقــه ۱۴ و حتی در بعضــی آمارها 
پرتراکم ترین محله اســتان یا کشور با سرانه 
۲۰۸ نفر بر هکتار شــناخته می شــود. مدیر 
منطقه ۱۴ شــهرداری اصفهان خاطرنشــان 
کرد: به طورحتم احداث ایــن پردیس بزرگ 
در نزدیکی چنین محلــه پرتراکمی، موجب 
بهبود فضای سبز تفرجگاهی منطقه و افزایش 

کیفیت زندگی در آن خواهد شد.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوســرانی اصفهان اظهار کرد: با توجه به اینکه از ۱۵ خرداد ساعات کار رسمی کارکنان نهادهای اصفهان از ۷ صبح خواهد بود، برای 
رفاه حال شهروندان، شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان نیز از شنبه )۱۷ شــهریور( خدمت رسانی خود را یک ساعت دیرتر و از ساعت ۶ صبح آغاز خواهد کرد، 
همچنین ساعت پایان کار خدمت رسانی طبق روال عادی گذشته خواهد بود. داوود بحیرایی در گفت وگو با »ایمنا« ضمن قدردانی از زحمات کارکنان شرکت 
اتوبوسرانی اصفهان به ویژه رانندگان زحمتکش شرکت خاطرنشان کرد: با وجود اینکه خدمت رسانی از ساعت ۵ صبح توسط شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان 
فشار مضاعف را به این شرکت وارد می کرد و گاهی حجم زیادی از رانندگان و کارکنان باید زودتر از ۴ صبح در محل کار حاضر می شدند، اما همه این عزیزان با 
قوت به مردم خدمت رسانی می کردند و تمام سختی ها را به جان می خریدند؛ از این رو صمیمانه از عزیزان قدردانی می کنم. مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی 
اصفهان با بیان اینکه کار این شرکت تعطیلی ندارد، اظهار کرد: در ساعاتی که در شب همه استراحت می کنند، تیم های پشتیبانی برای آماده سازی اتوبوس ها 

در راستای خدمت رسانی بهتر در حال تلاش هستند.

تغییرساعتفعالیتاتوبوسرانیاصفهانازامروز

ساعاتجدیدفعالیت
مترویاصفهان
اعلامشد

هــادی کریمــی، مدیرعامل شــرکت 
متــروی منطقــه اصفهان اظهــار کرد: 
ساعت فعالیت و خدمات رسانی مترو از 
شنبه )امروز( تغییر خواهد کرد. بر این 
اساس، مترو در روزهای هفته )به غیر 
از روزهای جمعه و تعطیلات رســمی( 
در ۲۰ ایستگاه از ساعت ۶ تا ساعت ۲۲ 

خدمت رسانی می کند.
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عکس: ایمنا
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روایت مهمان نوازی از زبان آقای شهردار

رتبه: 8    ضریب کیفی روزنامه: 55

بهرام ســبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در قالب یادداشــتی 
نسبت به سودآوری شرکت فولاد مبارکه و نحوه پرداخت رسانه ها به آن واکنش 

نشان داد.
 در متن یادداشت ســبحانی آمده اســت: »این روزها بحث سودآوری شرکت 

فولاد مبارکه موضوع برخی از رسانه ها شده است که نیاز است به آن بپردازیم:
نخست باید اشاره کرد برای شرکتی که در طول ادوار مختلف بیش از 10 میلیارد 
دلار از منابع کشور برای توسعه آن هزینه شده، ایجاد سود سالانه 2 میلیارد دلاری 
دور از ذهن و عجیب و غریب نیســت. عجیب این است که برخی بخش های 
اقتصادی در همین شرایط اقتصادی کار می کنند و به جای سود، زیان می دهند.

دوم اینکه؛ ســود ایجاد شــده در همه این ســال ها بین میلیون ها سهامدار به 
خصوص سهامداران عدالت و سایرین توزیع شــده و موجب رونق مداوم بازار 

سرمایه شده است.
سوم آنکه بخش مهمی از سوددهی این شــرکت در راستای توسعه مداوم آن 
هزینه شده است. از این رو است که امروز کشور به طور تقریبی از واردات ورق های 
فولادی بی نیاز است. اگر این تولیدات نبود آن وقت مشخص می شد که سالیانه 

چند میلیارد دلار باید هزینه کرد تا نیاز کشور را وارد کرد.
سال ها پیش در آغازین روزهای انقلاب اسلامی و زمانی که انگلیسی ها قرار بود 
کارخانه فولادی در همین نقطه فعلی فولاد مبارکه بسازند و به دلیل مخالفت با 
انقلاب تصمیم به ترک ایران و عدم انجام تعهد خود گرفته بودند، وقتی متوجه 
شدند که تصمیم رهبران ایران اسلامی جدی است؛ پیشنهاد دادند که مبلغ چند 
میلیاردی که قرار بود کشور برای ساخت فولاد مبارکه هزینه کند را در بانک های 
انگلیس سپرده کند و آنها هم متعهد شوند از محل سود پول سالی 2 میلیون تن 

ورق فولادی به ایران بدهند! به نظر شما آیا آن پیشنهاد قابل اعتماد بود؟
برخی اظهارنظرهای به ظاهر دلســوزانه و در باطن آسیب زننده به صنعت نظیر 
مداخله های رانت زا و … ضمن اینکه بیشــتر مطلوب برخی افراد خاص است 
و هیچ نفعی برای عموم مردم ندارد، خیلی شــبیه پیشنهاد انگلیسی ها در اول 

انقلاب است.
هرچند همه سیاســت گذاری های قیمت از مجاری قانونی و حاکمیتی است و 
شرکت در آن نقش زیادی ندارد ولی ما از هرگونه سیاستی که منجر به شفافیت 

در معاملات و جلوگیری از توزیع رانت بین برخی افراد می شود دفاع می کنیم.
متأسفانه مداخلاتی که منجر به تغییر موازنه در برخی اجزای یک سیستم می شود 
و تأثیری در انتفاع مصــرف کننده نهایی ندارد باید مــورد بازنگری قرار گیرد که 

خوشبختانه دولت محترم بر آن تأکید دارد.«

سخنگوی صنعت برق گفت: ارزانی برق موجب افزایش بی رویه مصرف و بالا 
رفتن تقاضای نامتعارف برق شده است.

به گزارش »ایراسین«، مصطفی رجبی مشــهدی مصرف برق برخی کولرهای 
وارداتی غیراستاندارد را تا 2 برابر کولرهای گازی استاندارد عنوان کرد و گفت: اکنون 
مصرف برق سرمایشی کشور به 35 هزار مگاوات رسیده که به اندازه مصرف برق 

کشوری مانند مصر است.
وی تأکید کرد: بر اســاس داده کاوی صورت گرفته در ســال ۹۹ تنها 2 درصد از 
مشترکان خانگی شمال غرب کشور از کولر گازی استفاده می کردند اما این میزان 
اکنون به 10 درصد رسیده که به معنی رشد پنج برابری است و همین موضوع به 

رشد 16 درصدی مصرف برق در این منطقه منجر شده است.
ســخنگوی صنعت برق خاطرنشــان کرد: در سه استان بوشــهر، هرمزگان و 
خوزستان امسال شاهد رشد حدود 1000 مگاواتی مصرف برق بودیم که این میزان 

معادل تولید برق نیروگاه هسته ای بوشهر است، این در حالی است که نمی توان 
در مدت یکسال نیروگاهی به بزرگی نیروگاه بوشهر ساخت.

وی با اشــاره به اینکه ناترازی اقتصــادی صنعت برق مهمتریــن علت ایجاد 
ناترازی تولید و مصرف برق در کشور اســت، گفت: تعرفه برق به گونه ای است 
که بخش های خانگی و مولد کشور با تعرفه یارانه ای از برق استفاده می کنند و 

به همین دلیل درآمد صنعت برق تکافوی سرمایه گذاری مورد نیاز را نمی دهد.
رجبی مشهدی با اشاره به اینکه در قانون پیش بینی شده که مابه التفاوت قیمت 
تمام شده و نرخ فروخته شده به مشترکان، توســط دولت و از اسناد خزانه در 
بازه سالانه به صنعت برق اختصاص یابد، گفت: در حقیقت ارزانی برق موجب 

افزایش بی رویه مصرف و بالا رفتن تقاضای نامتعارف برق شده است.
مدیرعامل شرکت توانیر تصریح کرد: در حوزه مصرف برق، هم باید مصرف برق 

بهینه نهادینه شود و هم روند مصرف برق پرمصرف ها کنترل شود.

معاون امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان گفت: 800 نفر 
از دانش آموزان خانواده های مددجویان تحت پوشش این نهاد، تابستان امسال 

از اردوهای زیارتی و دانش آموزی بهره مند شدند.
به نقل از روابط عمومی کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان، محمدرضا 
مؤمنی اردستانی افزود:10 مؤسسه تخصصی علمی و فرهنگی در برگزاری این 

اردوها با کمیته امداد امام خمینی)ره( همکاری داشتند.
وی ادامه داد: کمیته امداد استان اصفهان علاوه بر اعزام دانش آموز تحت حمایت 

خود، میزبان بیش از یک هزار و 600 مددجوی تحت حمایت کمیته امداد سایر 
استان های کشور در مجتمع فرهنگی تربیتی شیخ بهایی اصفهان بوده است.

وی خاطرنشان کرد: اعزام 235 دانش آموز تحت حمایت کمیته امداد اصفهان 
به اردو در شهریور سال جاری دستور کار است و این اردوها به صورت تخصصی 

و هوشمند برای دانش آموزان مقاطع مختلف تحصیلی در حال انجام است.
به گزارش »ایرنا«، افزون بر 125 هزار خانوار با جمعیت بیش از 310 هزار نفر تحت 

پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان هستند.

فراخوان شرکت در دومین رویداد جایزه ملی فناوری نکست با هدف توسعه سبد 
محصولات دانش بنیان در اصفهان منتشر شد. رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان گفت:  تیم های متقاضی می توانند تا 10 مهرماه طرح های خود را به نشانی 
اینترنتی www.next-prize.ir ارســال کنند.  قاســم مصلحی با اشاره به سه 
حوزه اصلی این رویداد افزود: این سه حوزه شامل »فناوری های مواد و ساخت 
پیشرفته«، »فناوری های اپتیک، کوانتوم و میکروالکترونیک« و »زیست فناوری و 
پزشکی دقیق« می شود. وی  گفت: گسترش فعالیت های تحقیق و توسعه و تمرکز 
بر فناوری های پیشران، تکامل و هم گرایی فناوری های مجزای پیشین برای حل 
چالش های اقتصادی، اجتماعی، محیطی و نهادی از جمله اهداف برگزاری این 
رویداد است. مصلحی گفت: یکی از اقدامات ما در حمایت از شرکت های بزرگ 
در رویداد ملی نکست، ورود هرچه بیشتر صنایع بزرگ به توسعه فناوری در کشور 
است که علاوه بر رفع نیاز های فناورانه خود، به توسعه بازار و هم افزایی در این حوزه 
نیز کمک می کند. وی افزود: شرکت هایی که در رویداد ملی فناوری نکست شرکت 
می کنند، باید در این حوزه سابقه فعالیت مناسبی داشته و محصولات مختلفی را 
تولید کرده باشند که نشان از توان آنها باشد. مصلحی گفت: طرح اول این مسابقه 
5 میلیارد تومان جایزه نقدی و 15 میلیارد تومان تسهیلات، طرح دوم 3 میلیارد 
تومان جایزه نقدی و ۹ میلیارد تومان تسهیلات و طرح سوم 2 میلیارد تومان جایزه 

نقدی و 6 میلیارد تومان تسهیلات دریافت خواهند کرد. 
دومین رویداد جایزه ملی فناوری نکســت با هدف توســعه ســبد محصولات 
دانش بنیان به همت شرکت های بزرگ و بالغ فعال در عرصه فناوری، به میزبانی 
شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 28 و 2۹ آذر برگزار می شود. شهرک علمی و 
تحقیقاتی اصفهان، بنیانگذار و مبدأ و مراکز رشد در کشور بوده و اولین مرکز رشد 
کشور در سال 137۹ در این شهرک تأسیس شده اســت. در حال حاضر در این 
شهرک بیش از 700 شــرکت دانش بنیان و فناور مستقر هستند که برای بیش از 

۹500 نفر به طور تمام وقت یا پاره وقت اشتغال زایی کرده اند.

معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اصفهان از توقف برداشت 
غیرقانونی 1.6 میلیون مترمکعب آب زیرزمینی در استان در پی پُر کردن 314چاه 

غیرمجاز از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد.
به گزارش »ایرنا«، روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان به نقل از احمدرضا 
صادقی عنوان کرد: از طرف دیگر ۹84 پروانه چاه مجاز را نیز در این مدت اصلاح 

و تعدیل کردیم.
وی حجم آب صرفه جویی شده از محل اصلاح و تعدیل پروانه ها چاه های مجاز 

استان در سال جاری را حدود 50 میلیون مترمکعب اعلام کرد.
معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان اضافه کرد: امسال 
همچنین به منظور کنترل برداشت چاه های مجاز، 625 ابزار اندازه گیری هوشمند 

بر روی چاه های بهره برداری در استان نصب شد.
صادقی تصریح کــرد: مهمترین اقدام بــرای مقابله با تداوم افت ســطح آب 
زیرزمینی، اجرای پروژه های طرح احیا و تعادل بخشــی است که توسط دفتر 

حفاظت منابع آب زیرزمینی شرکت آب منطقه ای پیگیری و اجرا می شود.
وی گفت: تجهیزات مکان یاب)GPS( روی همه دستگاه های حفاری استان 

نصب شده است و نظارت بر این دستگاه ها به صورت مستمر انجام می شود.
به گزارش »ایرنا«، بر اساس آمار منتشر شده، سالانه سه میلیارد و 670 میلیون 
مترمکعب از آب های زیرزمینی و چاه های اســتان اصفهــان به صورت مُجاز و 
غیرمجاز اســتخراج می شــود؛ 3.3 میلیارد مترمکعب از این میزان مربوط به 

چاه های مجاز و 370 میلیون مترمکعب نیز از چاه های غیرمجاز است.

رئیس حفاظت محیط زیســت هلدینــگ پتروپالایش اصفهــان گفت: تمام 
واحدهای پالایشــگاه اصفهان ناظــر به قانون ممنوعیت اســتقرار در شــعاع 

50کیلومتری شهرها، به سواحل جنوبی کشور)هرمزگان( منتقل شد.
محسن حیدری در گفت و گو با »ایرنا« افزود: به دستور مدیران پالایشگاه اصفهان 
و با نظر کارشناسان محیط زیســت، دیگر بعد از این بارگذاری جدید صنعتی در 
اصفهان انجام نمی شود. وی ادامه داد: سایر پروژه های این شرکت از جمله احداث 
واحدهایLAB، LABSA، الکل های چرب،کُک سوزنی، واحدهای پتروشیمی و 
پالایشگاه 120هزار بشکه ای هرمزگان با اخذ نظارت و استعلام از اداره کل حفاظت 
محیط زیست اصفهان و بر اساس ممنوعیت استقرار واحدهای فوق در مجاورت 

این کلانشهر به خارج از استان منتقل شد.
رئیس حفاظت محیط زیست هلدینگ پتروپالایش اصفهان اظهار کرد: 11 پروژه 
در زمینه اقدامات زیست محیطی مربوط به آلودگی هوا در این شرکت پایان یافته 

و هفت پروژه نیز در حال اجراست.
وی اضافه کرد: تولید محصولات با استانداردهای زیست محیطی، حذف و کاهش 
آلاینده های NOX، SO ،CO2 از خروجی دودکش کوره ها، پایش و اندازه گیری 
خروجی دودکش ها به صورت خوداظهاری برخط طبق تبصره سه و چهار ماده 11 
قانون هوای پاک، پایش و اندازه گیری آلاینده های آلی فرار)VOC( محیطی، 
خرید و نصب سیستم  آنالیزر آنلاین و تکمیل سامانه پایش آنلاین در واحدهای 
بهبود فرایند و بهینه ســازی محصولات، جمع آوری و بازیابی گازهای ارسالی به 
مشعل ها از مهمترین اهداف کلان این پروژه های انجام شده و در حال اجراست.

حیدری خاطرنشان کرد: ۹ پروژه زیســت محیطی در زمینه مدیریت پساب در 
پالایشگاه اصفهان پایان یافته و 11 پروژه نیز دست اجراست.

وی بیان کرد: پاکسازی پســاب های تولیدی، اســتفاده مجدد از پساب های 

تولیدی)REUSE(، اســتفاده ازپســاب آب های خاکســتری، حذف کامل 
پساب های دورریز و استقرار استراتژی پساب صفر)تغییر سیاست بازیابی کامل 
پساب تبخیر به تبخیر پساب(، پایش اندازه گیری پارامترهای پساب به صورت 
خوداظهاری و برخط و ارسال نتایج به سازمان حفاظت محیط زیست از مهمترین 

اهداف اجرای این طرح ها محسوب می شود.
رئیس حفاظت محیط زیســت هلدینــگ پتروپالایش اصفهــان گفت: کلیه 
پسماندهای تولیدی پالایشــگاه اصفهان اعم از عادی، صنعتی و ویژه بر اساس 
الزامات ســازمان محیط زیســت در حــال مدیریت و تعیین تکلیف اســت و 
 کل پســماندهای فوق پس از ثبت در ســامانه جامع ســازمان محیط زیست
)WWW.IRANEMP.IR( و اخذ مجوزهای لازم به محل های مشخص شده 

برای بازیابی و امحاء ارسال می شود.
وی اظهار کرد: در زمان حاضر تفکیک کلیه پســماندهای تولیدی این هلدینگ 
به صورت کامل و 100درصد اجرا می شــود و با راه اندازی کامل ســایت مدیریت 
پســماند در این شــرکت علاوه بــر تکمیل چرخه پســماند ضایعــات عادی 
رستورانی)پسماندهای آلی( برای استفاده در فضای سبز به کود کمپوست تبدیل 

خواهد شد.
حیدری با اشاره به مهمترین دستاوردهای ملی طرح بهبود فرایند و بهینه سازی 
محصولات پالایشگاه اصفهان افزود: اجرای این طرح مزایای زیست محیطی به 
همراه دارد که می توان به تولید بنزین و گازوئیل یورو 5، تولید نفت سفید بدون 
گوگرد، تولید سوخت کشــتی ها بر اساس اســتانداردهای بین المللی و تولید 

کودهای کشاورزی دوستدار محیط زیست اشاره کرد.
محســن قدیری، مدیر عامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان نیز در اردیبهشت 
سال جاری از انتقال برخی از پروژه های پالایشگاه اصفهان به هرمزگان با هدف 
دسترسی به آب های آزاد برای توسعه صادرات خبر داده و افزوده بود: انتقال برخی 
از پروژه های پالایشگاه اصفهان به استان هرمزگان با هدف توسعه فعالیت ها در 

این منطقه و تسریع صادرات برنامه ریزی شده است.
مدیر عامل هلدینــگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره به امضــای تفاهمنامه با 
استانداری هرمزگان اظهار کرد: با توجه به اهمیت قرارگرفتن پالایشگاه اصفهان 
 در کنار دریا، قصد داریم پالایشــگاهی با ظرفیت تولید 120 هزار بشــکه  در روز 

در هرمزگان احداث کنیم.
قدیری با بیان اینکه بر اســاس ایــن تفاهمنامه، نزدیک بــه 520 هکتار زمین 
 در اســتان هرمزگان به پتروپالایش اصفهان واگذار شــده اســت، عنوان کرد: 
 یک پالایشگاه با قدمت 15 سال ساخت را تهیه کردیم که تا پایان سال آینده، آن را 

در هرمزگان نصب خواهیم کرد.

برداشت غیرقانونی ۱.۶ میلیون مترمکعب آب زیرزمینی در اصفهان متوقف شد

رئیس حفاظت محیط زیست هلدینگ پتروپالایش اصفهان:

برخی واحدهای پالایشگاه اصفهان به سواحل جنوب کشور منتقل شد 

یادداشت رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران؛

سودآوری فولاد مبارکه عجیب نیست

سخنگوی صنعت برق:

ارزانی برق موجب افزایش بی رویه مصرف شده است

۸۰۰ امدادجوی کمیته امداد اصفهان از اردوهای دانش آموزی استفاده کردند

فراخوان شرکت در رویداد جایزه ملی فناوری نکست در اصفهان
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عصر سه شنبه گذشته نشست خبری شهردار فولادشهر با 
حضور اصحاب رسانه برگزارشد. موضوع نشست، آمادگی 
شهر فولادشهر برای میزبانی از تیم های ملی فوتبال ایران و قرقیزستان بود که 
غروب پنجشنبه به مصاف هم رفتند و این دیدار هم با پیروزی یک بر صفر 

شاگردان امیر قلعه نویی به پایان رسید. 
حسین ایزدی، شهردار آرام فولادشهر در این نشست خبری از آمادگی کامل 
برای میزبانی خبر داد. میزبانی ای که »اولین بار« اتفاق می افتاد. این اولین 
بار بود که قرار بود تیم ملی فوتبال کشورمان در این ورزشگاه به مصاف حریف 
خود برود و همین موضوع باعث شده بود تا مسئولان شهر فولادشهر و باشگاه 
ذوب آهن تلاش کنند بهترین میزبانی را داشته باشند هرچند پس از پایان 
بازی امیرقلعه نویی و مهدی طارمی در نشســت خبری، بدبازی کردن تیم 
ملی را به گردن زمین فولادشهر انداختند و طارمی چندباری گفت که روی این 
زمین نمی شد بازی کرد و وضعیت زمین »افتضاح« بود! این اظهارات طارمی 
در حالی بیان شد که شهردار فولادشهر در نشست خبری تأکید کرد ورزشگاه 
 AFC فولادشهر حداقل بیست روز قبل از بازی برای برگزاری این دیدار به تأیید
رسید و تنها شهرجدید کشور است که ورزشگاهی در حد و اندازه برگزاری های 
بازی های بین المللی دارد و موردتأیید فدراســیون فوتبال و استانداردهای 

بین المللی است. 
شهردار فولادشهرهمچنین وعده داده بود که به شایستگی از تیم های میهمان 
استقبال خواهدشد و هرچند برخی اصحاب رسانه درخصوص هزینه های 

این استقبال سئوال داشتند اما تأکید کرد که به هرحال ایرانی جماعت به 
میهمان نوازی شهره است. از جمله اقداماتی که مدیریت شهری فولادشهر 
در همین زمینه تــدارک دیده بود؛ پاکســازی ورودی هــا و خروجی های 
ورزشگاه، آذین بندی شهر با پرچم ایران، شست وشو و روشنایی معابر خارج 
از ورزشگاه، پاکسازی و رنگ آمیزی آنها و هماهنگی ایستگاه های تفکیک 
شده مختص اتوبوس برای حمل و نقل هواداران در مرکز استان با شهرداری 

اصفهان بود. 
به گفته ایزدی همچنین کمپینی بــرای خوش آمدگویی به میهمانان ایجاد 
شده و یک تلویزیون شهری برای پخش بازی در پارک پرنیان شهر فولادشهر 

جانمایی شد.
رونمایی از تمبر این بازی، تولید تیزر و تولید محتوا، پرچم های تیم مهمان، 
رونمایی از اِلمان تیم ملی و همچنین نامگذاری یکی از میادین شهر به نام 
تیم ملی ایران و آسفالت و محوطه سازی داخل ورزشگاه از دیگر اقدامات 

صورت گرفته جهت برای استقبال و میزبانی شایسته بود.
به گفته شهردار فولادشهر بیش از 6 هزار پرچم ایران هم جهت توزیع رایگان 
بین هواداران تهیه شده بود که در جریان بازی و در دست هواداران تیم ملی به 
چشم می خورد. البته در مسیر نزدیک استادیوم، مشاهده می شد که عده ای 
بازار سیاه پرچم فروشی راه انداخته بودند و پرچم های کشورمان را به قیمت 

100 هزارتومان می فروختند!
اما اینکه هزینه های این استقبال و مهمان نوازی چقدر بوده و از کجا تأمین 
شده است؟ این ســئوالی بود که شهردار فولادشهر در پاســخ به آن گفت: 
برآورد دقیقی از هزینه ها ندارم اما باشگاه ذوب آهن این هزینه ها را در حوزه 

مسئولیت های اجتماعی خود در نظر گرفت. 
آقای شــهردار درباره میزبانی شایســته از بانوان هواداری کــه قصد ورود 
به اســتادیوم را داشــتند هم گفت که این بازی مهم، اولین بازی با حضور 
بانوان در ورزشگاه فولادشهر است و در همین راســتا با شهرداری اصفهان 
 مکاتباتی انجام دادیم. ایستگاه های اتوبوس برای حمل و نقل در اصفهان 
پیش بینی و برای حضور بانوان هماهنگی انجام شــده است. البته در روز 
بازی به نظر می رسید باز هم با حضور گزینشــی بانوان در ورزشگاه روبه رو 
هستیم و بسیاری از هوادارانی که حتی بلیت تهیه کرده بودند، موفق به حضور 

در استادیوم نشدند. 
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